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VOORAF

OCHTENDROOD HEBBEN WE DE AFGELOPEN WEKEN WEINIG GEHAD, REGEN IN DE 

SLOOT DES TE MEER! GOEIE GRUTTEN! EINDELIJK WEER IETS OM OVER TE KLAGEN!

Ochtendrood,  
regen in de sloot

Met de donkere, natte dagen nadert ook de periode dat we ons als 
Wijkberaad voorbereiden op het komende jaar. We zijn dus alweer 
begonnen met het Jaarplan 2024. 

Het concept-jaarplan, inclusief begroting, willen we afronden in 
onze bestuursvergadering van december. Plan en begroting zullen 
dan in de Jaarvergadering in januari worden vastgesteld. Ik kan al 
verklappen dat ook komend jaar weer activiteiten van de Activi-
teitencommissie zullen worden voortgezet. Ook zal het Groenteam 
weer een aantal initiatieven voortzetten. Voor beide onderdelen 
bestaat nog steeds veel belangstelling. Ook mijn tuin kleurt steeds 
weer prachtig door de wilde bloemen!

Naast het Jaarplan zijn we ook al bezig met het Jaarverslag, inclusief 
financiële verantwoording, de exploitatierekening en de balans. Al 
deze notities zullen worden besproken en (hopelijk) vastgesteld op 
onze Jaarvergadering. Deze vindt komend jaar plaats op zaterdag  
27 januari, 15.00 uur, Abri. De Jaarvergadering wordt afgesloten 
met een gezellige borrel. Iedereen in de wijk is van harte welkom! 
De notities zullen ruim van tevoren worden geplaatst op de website 
en worden aangekondigd via Hoplr en de Vruchtenmail. 

Drie zaken zijn leuk te vermelden. In de eerste plaats is de eerste 
fruitboom door wethouder van Asten geplaatst op 24 november.  
De fruitbomen waren één van de winnende ideeën van het wijk-
budget van de gemeente. Na deze eerste boom zullen er nog meer 
volgen in de hele Vruchtenbuurt.
In de tweede plaats zijn er meer dan 150 regentonnen geplaatst  
in de wijk. Ook dit was één van de winnende ideeën van het wijk-
budget. Uit het wijkbudget konden 100 gefinancierd worden.  
De belangstelling was echter veel groter. Het Wijkberaad heeft 
daarop besloten de financiering van de overige aanvragen op  
zich te nemen.

In de derde plaats hebben we op 9 november een vrijwilligers borrel 
georganiseerd. Het Wijkberaad bestaat bij de gratie en inzet van 
onze vrijwilligers, van straatvertegenwoordigers tot de leden van de 
commissies en redacties. Om hen te bedanken voor hun inzet was er 
dus een gezellige borrel. Dit willen we voortaan ieder jaar organiseren. 

Dat gezegd zijnde: we zijn nog steeds op zoek naar nieuwe vrij-
willigers die zich willen inzetten om de leefbaarheid van de wijk op 
peil te houden. Een aantal straten heeft nog geen straatvertegen-
woordiger. Straatvertegenwoordigers zijn de ogen en oren van de 
wijk. Zij signaleren of er gebreken zijn in de stoep en de verlichting, 
en of er overlast is als gevolg van zwerffietsen of straatvuil. Een 
belangrijke taak derhalve. 

Als u zich wilt inzetten als straatvertegenwoordiger, kunt u zich 
aanmelden via secretaris@wijkberaad-vruchtenbuurt.nl. 
Daarnaast zijn we nog steeds op zoek naar een bestuurslid voor  
de functie Communicatie, zie de vacature op pagina 5.

Rest mij nu nog om u heel goede feestdagen toe te wensen en 
hopelijk tot ziens op 27 januari!!

Hartelijke groet,

Michel



UIT EN OVER DE WIJK

Wisseling in de redactie

VruchtenPers Archief.
Alle nummers sinds 2011 zijn digitaal gearchiveerd. 
Ga naar www.wijkberaad-vruchtenbuurt.nl en klik op  
Archief/VruchtenPers.

VruchtenMail.
Het Wijkberaad heeft ook een maandelijkse elektronische  
nieuwsbrief, de VruchtenMail. 
Ga naar www.wijkberaad-vruchtenbuurt.nl en meld u aan. 

De Abri.
Het is mogelijk om ons wijkhuis De Abri te huren voor  
eigen activiteiten, bijvoorbeeld voor een vergadering van  
de Vereniging van Eigenaren. De Abri is niet te huur voor  
‘feesten en partijen’; we houden rekening met de buren. 

Er is gelegenheid voor ontvangst van maximaal 20 á 25  
personen. De pantry beschikt over een koffiezetapparaat,  
waterkoker en een magnetron. Voor meer informatie:  
bel ons secretariaat 070-3231930 

Goed en slecht nieuws: we krijgen er een  
redacteur bij, maar moeten ook afscheid 
nemen van een andere. 
Per 1 januari vertrekt Henri Nieuwhuis  
als redacteur van de VruchtenPers.  
Henri meldde zich op 13 mei 2021 als 
redacteur en heeft het magazine sindsdien 
met een aantal mooie artikelen en inter-
views verrijkt. Namens ons en de lezers heel 

veel dank daarvoor. En afgelopen maand kregen we een mail bericht 
van Jeanet van Wijk. Ze had onze 'vacature' gelezen en was meteen 
geïnteresseerd. Ze schreef: Ik voel mij zeer verbonden met de  

Vruchtenbuurt en haar bewoners. Sinds 
1994 wonen wij in Ananasstraat.  
De wijk straalt rust uit, maar is tegelijkertijd 
dynamisch en creatief. Kijk bijvoorbeeld 
maar naar de deelnemers aan Muziek in  
de Wijk en ook de andere activiteiten.  
De bewoners van de Vruchtenbuurt kennis 
laten maken met buurtbewoners met een 
interessant verhaal via de Vruchtenpers  

lijkt mij geweldig om te doen. 
U begrijpt: daar willen we graag mee verder. 
Daarom in dit nummer Jeanet's eerste bijdrage.
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UIT EN OVER DE WIJK

Wil je mee zingen in een koor?

Nieuw riool voor Vruchtenbuurt-Zuid 

Kom zingen bij Cantamus Alati, een goed 
Haags gemengd Concertkoor bestaande uit 
65 enthousiaste, meer en minder ervaren 
zangers. We zingen zowel oude als  
moderne klassieke stukken. Ben je tussen  
de 18 en 65 jaar en wil je meedoen? 
Alle stemmen zijn welkom. 

Wekelijks repeteren we op donderdag van 
20.00 -22.00 uur in De Vrije School aan de 
Abbenbroekweg 7 in Den Haag. Misschien 
ligt dit niet in jouw wijk maar vanuit de 
meeste wijken is er wel een fietsgroepje dat 
gezamenlijk heen en terug rijdt.
www.cantamusalati.nl

Het gaat om het riool in de straten:  
Abrikozenplein, Abrikozenstraat 
(gedeelte), Bosbesstraat, Citroenstraat, 
Goud reinetstraat, Kornoeljestraat,  
Okkernootstraat (gedeelte), 
Pippelingstraat, Pompoenstraat en 
Sterappelstraat. 

Wat gaat er gebeuren? 
Gemeente Den Haag gaat de riolering in 
de Vruchtenbuurt vervangen. Om het riool 
te kunnen vervangen, gaat de straat in zijn 
geheel open. Het bestaande hoofdriool 
wordt vervangen. Ook worden de huis-
aansluitingen op het hoofdriool en water-
afvoerputten vervangen. Na het vervangen 
van het riool worden gelijk andere werk-
zaamheden opgepakt. 

 Bestrating 
In alle straten komt een nieuwe bestrating 
terug in de rijbanen, parkeerstroken en 
stoepen. Oude bestrating die nog voldoet 
leggen we zoveel mogelijk terug in de  
parkeerstroken. In de Okkernootstraat komt 
alleen een nieuwe bestrating. 

  Parkeren 
Op de hoeken verbreden we de stoepen 
om foutparkeren tegen te gaan. Ook  
geven we de parkeervakken beter aan.  
Hiermee wordt het veiliger voor voet-

gangers enzijn de straten beter bereikbaar 
voor de hulpdiensten en vuilniswagens. 

  Aanpassen rijrichtingen 
Het is de bedoeling om de Abrikozen-
straat en de Bosbesstraat in te richten 
voor eenrichtingsverkeer. In de Abrikozen-
straat wordt de nieuwe rijrichting van de 
Pippelingstraat naar het Abrikozenplein. 
Het eerste gedeelte van de Bosbesstraat 
bij de Oude Haagweg blijft tweerichtings. 
Daarna rijdt u via de Goudreinetstraat, het 
Abrikozenplein, de Pompoenstraat en de 
Kornoeljestraat naar de Bosbesstraat. 

  Groen 
Enkele bomen in de wijk zijn niet gezond. 
Daar waar nodig vervangen we bomen 
door nieuwe bomen. De nieuwe bomen 
krijgen een goede groeiplaats waardoor 
ze uitgroeien tot grote, sterke en gezonde 
bomen. 

  Openbare verlichting 
In de straten komen nieuwe kabels voor  
de openbare verlichting, lichtmasten  
worden indien nodig vervangen en  
voorzien van nieuwe energiezuinige  
armaturen met led techniek. 

Deze werkzaamheden in de Vruchtenbuurt 
staan los vande herinrichting Mient.

Het riool van de Abrikozenstraat tussen 
Pippelingstraat en Mient wordt in deze
herinrichting meegenomen. 

Meer infor matie op https://bereikbarestad.
denhaag.nl/werkzaamheden.

Bereikbaarheid 
Uw woning blijft altijd te voet bereikbaar. 
Hiervoor laten we de stoep zo lang mogelijk 
liggen en als de stoep weg moet voor de 
werkzaamheden vervangen we de stoep 
voor tijdelijke loopschotten. De nood -en 
hulpdiensten zijn ten allen tijden bereik-
baar en zijn vooraf geïnformeerd, zodat zij 
in geval van nood weten hoe zij moeten 
aanrijden. 

Parkeren 
Gedurende de werkzaamheden zijn wonin-
gen in het werkgebied niet bereikbaar met 
de auto. U kunt uw auto dan in de omlig-
gende straten parkeren. Parkeert u de auto 
op privéterrein? Tijdens de werkzaamheden 
in uw straat kunt u een parkeerontheffing 
aanvragen. Stuur het kenteken van de auto 
en uw adres naar de omgevingsmanager. 

Ophalen huisvuil 
De ORAC’s (ondergrondse restafval-
containers) in de straat waar wij werken 
sluiten wij af. 

U kunt uw huisvuil wegbrengen bij een 
ORAC die niet is afgesloten. Misschien is 
het nodig dat u verder met uw huisvuil 
loopt dan u gewend bent. Voor mensen 
die niet zo goed kunnen lopen, kan dat 
een probleem zijn. Wilt u uw buurvrouw of 
buurman helpen als dat nodig is? 

Grofvuil kunt u op afspraak laten ophalen 
Grofvuil kunt u op afspraak laten ophalen 
bij een ORAC die niet afgesloten is. Geef bij 
het maken van de afspraak duidelijk de plek 
van die container door. 
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ONZE STRAATVERTEGENWOORDIGERS
sdv@wijkberaad-vruchtenbuurt.nl

Patricia 
Vermeulen-Mooiman
Goudreinetstraat
06-477 754 11

Jos Visser
06-80 120 031
Coördinator

Lucie van der Bent
06-30 387 835
Laan van Meerdervoort 
(nrs 989 t/m 1126), 
Kersenstraat

Anneke van Dijk
06-24 209 595
Laan van Meerdervoort

Ineke de Jong
06-12 252 768
Perziklaan, 
Kruisbessenstraat 

Henk van den Berg
06-15 511 906
Pomonalaan

Petra Spuijbroek
06-40 325 237
Mient tussen Peren-
straat - Appelstraat

Thea van Aanhout
070-3688954
Morelstraat

Matthijs van den Bos
Thorbeckelaan (hoog)
06-20 35 13 96

Nelly van Straaten
070-3239765
Thorbeckelaan (laag), 
Okkernootstraat

Dave Ormel
06-50 233 245
Tomatenstraat

Loek de Gruijter
070-3234030
Aalbessenstraat
en Pomonaplein

Emanuel van der Kallen
070-3559466
Aardbeistraat en 
Mispelstraat

Cliff en  
Shirley Neervoort
06-14 596 923
Abrikozenplein
Pompoenstraat

Eline Le Mair
06-10 753 559
Bosbesstraat

Brigitte Leeuwerink
06-20 728 459
Citroenstraat

Michiel Vos
06-12 382 371 
Druivenstraat

Petra Venrooy 
Sterappelstraat
06-200 250 95

Roel Praat
070-3238850
Frambozenstraat

Sophie Baltink
06 153 43 882
Meloenstraat

Wout Huizing
06-45 484 877
Mandarijnstraat

Marianne Warffemius
06-52 006 555
Kornoeljestraat
Mient (Laan van Eik en 
Duinen - Perenstraat
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Hierboven staan onze straatvertegenwoordigers op volgorde van  
de straten die zij vertegenwoordigen. Staat uw straat er niet bij?
En wilt u meer weten over meedoen?  
Bel eens met onze coördinator, Jos Visser. Hij kan u alles vertellen 
wat u over straatvertegenwoordiging wilt weten.

Onze straatvertegenwoordigers zin vooral de ogen en oren van de 
buurt en het Wijkberaad. Als 'goede burgers' letten ze op zaken die 
met de leefbaarheid te maken hebben, zoals een defecte lantaarn-
paal, gevaarlijke situaties in de bestrating, en/of andere zaken die 

lastig of gevaarlijk kunnen zijn. Ze weten de weg als het gaat om 
het aanmelden van die zaken bij het juiste loket.Daarnaast brengen 
ze signalen uit de buurt over de leefbaarheid onder de aandacht  
van het Wijkberaad.

Overigens:
De straatvertegenwoordigers zijn nadrukkelijk geen 'politie- 
agenten’. Ze kunnen dus niet bemiddelen bij burenruzies of bij  
meningsverschillen over bijvoorbeeld de hoogte van de heg. 
Voor die zaken is er de wijkagent, bereikbaar via 0900-8844.



ACTIVITEITEN COMMISSIE

DE ACTIVITEITEN COMMISSIE WENST ALLE  

BEWONERS VOOR 2024 EEN GEZOND,  

ZORGELOOS, GELUKKIG, ACTIEF, BRUISEND, 

SPRANKELEND, STRALEND, SCHITTEREND, 

PRACHTIG, VROLIJK, GOEDE MOED,  

VERTROUWEN, WARMTE EN LIEFDE VOOR JE ZELF 

EN OOK VOOR UW DIERBAREN TOE.

PROOST!

De kinderkledingruil zo 8 okt 2023!
De wintereditie kinderkledingruil was weer een succes!  
Wij hebben daarna veel enthousiaste reacties mogen ontvangen, 
volgend jaar zal er dan ook een lente/zomer editie worden  
georganiseerd. Houd onze social media in de gaten voor meer  
info hierover!

How to kill your family 
Dit is het eerste boek dat werd gelezen door de één van de  
twee leesclubs in de Vruchtenbuurt die door bemiddeling van  
de Activiteiten Commissie zijn opgestart.

Er zit muziek in de Vruchtenbuurt-winter editie
Live muziek op zondagmiddag van 15.00 -17.00 uur in  
Lunchroom Op de Hoek. 

14 jan   Les Amis de la Framboise: (Franstalige) jazz en blues.  
Wellicht heb je ze gehoord en gezien tijdens de  
jaarlijkse muzikale tours de afgelopen drie jaar! 

11 feb  Take 4: (semi-) akoestische band met een nieuwe  
frisse bezetting. Covers met veel meerstemmigheid  
en instrumenten.

10 mrt   Orange 5: vijf vrouwen die a capella voor een feestje  
komen zorgen!

Noteer de data alvast in je agenda en super leuk als je komt!  
T.z.t. meer info op onze social media.

Spelletjes in combinatie met schaaklessen
Wordt voort gezet in 2024. Wekelijks op maandag van  
14.00 - 16.00 uur in de Abri. De spelletjes zijn o.a. rummikub,  
kaarten, abalone, xiangqi, sniper en sjoelen. De schaaklessen zijn 
voor beginners. Max 4 deelnemers. Om de wijkbewoners in het  
zonnetje zetten. De organisatoren hebben twee schaakspellen/
schaakborden gekregen van wijkbewoners! Wie er zin in heeft, kom 
dan vrijblijvend langs! Een kopje thee of koffie staat klaar en gratis.

Teken/schilderlessen voor kinderen
Ook deze lessen worden in 2024 voortgezet in de Abri. 
Elke zaterdag van 13.30 - 15.00 uur (behalve de zomervakantie).
Vanaf 2024 zijn de kosten: € 25,00 per maand. 
Een losse les € 10,00 en een proefles € 5,00.

Abri Cosy koffieochtend
Iedere Vruchtenbuurtbewoner is van harte welkom!!
Ook in 2024. Een gezellig praatje maken met buurtgenoten onder 
het genot van een kopje koffie en gebak. De eerste koffie ochtend  
is op 17 januari 2024. De koffieochtend is altijd elke 3e woensdag 
van de maand en gratis.

Nieuwe activiteit in 2024
Op woensdagen van 13.30-15.00 uur (behalve de zomervakantie) 
boetseer lessen met rivierklei voor kinderen van 7 t/m 12 jaar 
behalve tijdens de grote zomervakantie. Kosten: € 25,00 per maand. 
Een losse les € 10,00 en een proefles € 5,00.

De muzikale toer Vruchtenbuurt 2024
De AC is van plan de muzikale toer Vruchtenbuurt in juni 2024  
weer te organiseren. Uiteraard is dit afhankelijk van voldoende  
aanmeldingen. T.z.t. meer informatie op onze social media.

Social Media
De Activiteiten Commissie (AC) plaatst diverse berichten/activiteiten 
op de Website, Facebook, in de Vruchtenmail en op Hoplr. 
Hoplr is een buurt app. Aanmelden kan via website: www.hoplr.
com Dan kom je alleen in de buurt app van de Vruchtenbuurt. Bij 
het ter perse gaan van deze Vruchtenpers hebben al ongeveer 2250 
bewoners zich aangemeld op Hopl.
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VAN DE WIJKAGENT door Jan Willem Pasman

Camera in beeld (politie)  
en camera’s op de openbare weg

We kunnen bewijs aandragen 
door bijvoorbeeld sporen veilig 
te stellen of getuigenverklarin-
gen op te nemen. Bewegende 
beelden kunnen ook als bewijs 
dienen. Als wijkagent ben ik u, 
de bewoners en winkeliers uit  
de Vruchtenbuurt, zeer dank-
baar dat ik regelmatig beelden 

bij u kan opvragen als zich een vergrijp in uw woon- of werkom-
geving heeft voorgedaan. Uw betrokkenheid is hartverwarmend.  
U draagt regelmatig bij aan het oplossen van misdrijven en maakt  
de Vruchtenbuurt daarmee veiliger.

Als bewoner of ondernemer van  
de Vruchtenbuurt kunt u zich bij de politie  
aanmelden voor Camera in Beeld
Camera in Beeld is een systeem van de politie waar burgers en  
bedrijven vrijwillig hun beveiligingscamera(‘s) kunnen aanmelden. 
Dit maakt dat we, als politie, een overzicht krijgen van de aan-
gemelde camera’s. Wij weten per straat welke beveiligingscamera’s 
voor ons beschikbaar zijn. Door gebruik te maken van Digid bij de 
aanmelding, kunnen wij de gegevens over de camera’s gemak-
kelijker actueel houden, gericht opvragen en daders hopelijk sneller 
opsporen. Zo werken we samen aan de veiligheid in de buurt.  
Wij kijken niet live mee met camerabeelden, maar vragen deze  
achteraf bij u op. Als er een misdrijf is gepleegd waarbij camera-
beelden kunnen helpen om de daders op te sporen, kunnen wij 
die beelden gericht bij u opvragen. We nemen daartoe telefonisch 
contact met u op. 

Nu weet ik dat er meerdere bewoners in de Vruchtenbuurt een 
camera, die beelden opneemt, hebben. Ik hoop door dit stukje 
meer aanmeldingen te krijgen. Het zal het oplossingspercentage van 
misdrijven zeker gaan verhogen.
Alle informatie over dit onderwerp is te lezen op onze site Politie.nl. 
U kunt zich op die site ook aanmelden als deelnemer.

In het verlengde van het project Camera in Beeld, 
maak ik u ook graag attent op de volgende zaken
U mag camera’s ophangen om uw eigen woning te beveiligen en 
uw eigendommen te beschermen. Een woningbouwcorporatie mag 
ook gebruik maken van cameratoezicht om een woning of een flat 
te beveiligen. Maar de corporatie moet dat dan wel met een bord 
of sticker kenbaar maken. Cameratoezicht moet stoppen bij de 
voordeur en de ramen. Op de straat mag geen camera gericht staan. 
Dit is om de privacy van voorbijgangers te beschermen.

Verder kreeg ik ook nog vragen hoe het dan zit met de camera’s van 
bijvoorbeeld de gemeente op de openbare weg.

Op straat hangen vaak camera’s. Bijvoorbeeld in uitgaansgebieden. 
Gemeenten mogen daar met camera’s toezicht houden. Vervolgens 
mag de politie de beelden bekijken en gebruiken. Dat gemeenten 

en de politie dit mogen, staat in de wet. Bedrijven en particulieren 
mogen niet zomaar filmen op openbare plaatsen.

De gemeente mag camera’s ophangen om toezicht te houden op 
openbare plaatsen ter handhaving van de openbare orde. De politie 
mag de beelden van de camera’s bekijken om te controleren of alles 
rustig en veilig verloopt op de plekken waar de camera’s staan of 
hangen. Gebeurt er iets, zoals een vechtpartij? Dan mag de politie 
de beelden ook gebruiken om de daders op te sporen.

De politie kan ook incidenteel en kortstondig (mobiel) camera-
toezicht inzetten als daarvoor een concrete aanleiding bestaat. 
Bijvoorbeeld bij een risicowedstrijd in het betaalde voetbal, een 
demonstratie of (dreigende) rellen.

De gemeente en de politie mogen verplaatsbare of mobiele 
camera’s inzetten voor het toezicht. Zoals drones, camera’s op 
een verplaatsbare mast of op een rijdende auto. Ook hiervoor 
gelden voorwaarden. 

ONS POLITIEWERK BESTAAT VOOR EEN DEEL UIT HET AANLEVEREN VAN BEWIJS IN (STRAF)ZAKEN. 
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Grote modemerken
Mehmet - kleermaker en modeontwerper - is zo’n twintig jaar  
geleden naar Nederland gekomen. Hij komt uit het Koerdische  
gedeelte van Turkije. Ook daar had hij al een carrière in kleding.  
Mehmet: "Ik werkte in een grote fabriek en was verantwoor delijk 
voor de voorbeeldmodellen van kleding voor modemerken als  
Diesel, Zara en HenM. Ik had regelmatig contact met Europese 
vertegenwoordigers. Zij zeiden tegen mij: ‘Als je naar Europa komt, 
kun je heel succesvol zijn’. En ik dacht ‘waarom niet?’ Ik voelde  
me eigenlijk altijd al meer Europees dan Turks."

Dus Mehmet vertrok van Turkije naar Nederland. Hij kwam meteen 
naar Den Haag, waar al een nichtje woonde. Hier ging hij aan de 
slag als kleermaker. Eerst in dienst bij iemand anders. 

Eigen baas
Mehmet: "Mijn doel was altijd al om eigen baas te zijn. Maar dat 
kon niet meteen, omdat ik werk nodig had voor een 

verblijfsdocument. Ik wilde geen asiel aanvragen met mijn  
Koerdische identiteit, ik wilde werken voor mijn verblijfsvergunning. 
Toen ik voor een andere baas ging werken en merkte dat klanten 
met mij meegingen, ging ik geloven dat ze dat ook zouden doen  
als ik een eigen zaak zou beginnen. En dat gebeurde inderdaad.  
Vanaf het begin van mijn zaak in de Vlierboomstraat is het altijd 
druk geweest."

Misschien komt dat wel door Mehmets eerlijke adviezen. Hij vertelt 
dat hij sowieso al het werk dat hij te doen krijgt, leuk vindt. Of het 
nou een eenvoudige reparatie is of een opdracht om iets nieuws 
te maken. "Ik kan alles met textiel. Niet alleen kleding, maar ook 
bijvoorbeeld meubelstoffering. Mijn werk voelt als hobby. Goed en 
eerlijk advies geven vind ik daarbij belangrijker dan het geld. 
Bijvoorbeeld een kledingstuk vermaken, is niet altijd een verbetering. 
Ik kan zien hoe het wordt en of het iemand zal staan. Als dat niet  
zo is, zal ik dat altijd eerlijk zeggen."

Ooit een eigen merk
Inmiddels heeft hij zijn zaak aan de Vlierboomstraat al zeventien 
jaar. Zijn grote droom is om ooit met een eigen merk een fabriek 
in Turkije te beginnen. Mehmet: "Helaas is de economie daarvoor 
nu veel te instabiel. Ik ontwerp nu al wel, vooral in mijn vrije tijd. 
Voor mezelf, maar ook af en toe voor anderen. Ik heb bijvoorbeeld 
een moderne versie gemaakt van de traditionele kleding uit mijn 
geboorte streek. Die outfit draag ik zelf heel graag en er is ook  
belangstelling voor bij anderen. Ik hou sowieso van traditionele  
kleding, of het nou uit Turkije komt of uit Volendam. Ik vind alles 
leuk en kan alles dragen. Belangrijk is vooral dat je je er prettig  
in voelt."

Mehmet is blij met zijn leven hier. "Ik heb 
zo veel fijne mensen om me heen. Mijn 
familie woont in Turkije. Dat lijkt ver weg, 
maar met een paar uur reizen kan ik daar 
zijn. Ik heb zeker geen spijt dat ik hier-
naartoe ben gekomen, als ik langer dan 
een week naar Turkije ga, mis ik Nederland 
zelfs. Maar ik zie mijn familie graag, Ik 
kom uit een gezin met twaalf kinderen 
en we hebben een hele goede band. Mijn 
moeder, helaas overleden, heeft daar goed 
voor gezorgd. En gelukkig heb ik hier ook 
heel veel lieve mensen!"

HELEMAAL AAN HET BEGIN VAN DE VLIERBOOMSTRAAT (OF EIGENLIJK HET EIND, ALS 

JE DE NUMMERING VOLGT) ZIT MC-G KLEDING REPARATIE, DE WINKEL VAN MEHMET 

CAN GUNERI. INDERDAAD, MC-G. DUS DAN WEET U METEEN WAAR DAT VOOR STAAT. 

VOOR DE VRUCHTENPERS SPRAK IK MET DEZE GOEDLACHSE KLEERMAKER.

Ik kan alles met textiel
IN GESPREK MET… door Marieke Morshuis 
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LUNCHROOM PRIKKEL BIEDT MENSEN 
MET AUTISME EEN WERKPLEK

Ik zie mensen soms echt kijken, 
van: is dit er één of niet?
LUNCHROOM PRIKKEL, DIE IN SEPTEMBER HAAR DEUREN OPENDE IN DE VLIERBOOMSTRAAT, 

BIEDT MENSEN MET AUTISME EEN WERKPLEK. EEN BROODNODIG CONCEPT, GETUIGE DE 

VLIEGENDE START DIE PRIKKEL SINDS DE OPENING MAAKTE: DE NA DE LANDELIJKE MEDIA IN 

DE EERSTE MAAND AL MEERDERE KEREN TE HEBBEN GEHAALD, KRIJGEN ZE KLANTEN TOT 

UIT BELGIË AAN TOE. TEGELIJKERTIJD STROMEN DE SOLLICITATIES BINNEN. WIJ SPRAKEN MET 

EIGENARESSE JEANETTE KNOESTER, ZELF MOEDER VAN TWEE ZOONS WAARVAN ER ÉÉN  

AUTISME HEEFT.

tekst: Isabella Spaans
foto: Rutger van der Linden
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Acht jaar geleden ontdekte je in Barcelona een café waar mensen 
met autisme werkten, en dat inspireerde je. Wat inspireerde je zo? 
"Ik zag daar dat het kon, de positieve kant van autisme laten zien 
zonder in te leveren op kwaliteit. Kwaliteit staat voor mij voorop. We 
werken eigenlijk alleen maar met lokale ondernemers, kopen lokaal 
in en maken alles zelf, tot de taarten aan toe. Ik ben ook zo blij met 
het plekje dat we hier, na anderhalf jaar zoeken, in de Vruchten-
buurt hebben. Het is hier echt nog een beetje een dorp in de stad, 
dat vind ik zo leuk! Echt dat fijne ons-kent-ons-gevoel, een buurt die 
nog zin heeft om lekker een kop koffie te komen drinken."

Wat onderscheidt PRIKKEL van andere lunchrooms? 
"Wij bieden mensen met autisme een werkplek, en je merkt dat 
daar echt een ontzettende behoefte aan is. Ik wist dat al uit ervaring 
met onze eigen zoon Lars, maar we krijgen zoveel reacties, het is 
echt iets dat speelt. Veel dingen in de lunchroom hebben we op 
autisme aangepast: veel processen hebben we in hoge mate geau-
tomatiseerd, omdat mensen met autisme soms moeite hebben om 
dingen op gevoel te doen. Het melkschuim buivoorbeeld, dat maken 
we met een apparaat waar verse melk in gaat en waar altijd goed 
schuim uit komt. We hebben er ook voor gekozen om onze mensen 
in shifts van 3 à 4 uur te laten werken, en in onze ervaring is dat ook 
genoeg: de horeca is op zich al onvoorspelbaar, en dat is spannend 
en vermoeiend genoeg. In die shift zit ook een pauze zodat, mocht 
hun hoofd even overlopen, ze weer tot rust kunnen komen." 

Had je voor PRIKKEL al ervaring in de horeca?
"Ik heb vroeger wel bijbaantjes gehad in de horeca, maar niet echt 
zoals nu, zelf het menu samenstellen, zelf de inkoop doen. Hiervoor 
was ik kapster, dus ik was wel altijd echt al een mensenmens. Ik 
heb me het jaar voorafgaand aan de opening totaal gericht op het 
uitdenken van PRIKKEL. Ik ben bijvoorbeeld heel veel gaan bakken, 
maar ik heb ook ontzettend veel gelezen, workshops gevolgd,  
webinars bijgewoond, gewoon om maar zoveel mogelijk te weten te 
komen over autisme. Ik ben zelf ook zes dagen per week aanwezig, 
want ik ben van mening dat als je zelf 300% geeft en echt enthou-
siast bent, dat andere mensen daar ook harder van gaan lopen. Van 
tevoren heb ik veel hulp ingeschakeld. Mensen die meedachten 
over het menu, met docenten van de Leo Kanner (een school voor 
leerlingen met autisme, red.) gesproken over wat ik kon verwachten, 
hoe ik het ‘t best kon aanpakken. Altijd: kan je met me meedenken? 
Dat is ook wel mijn karakter. Toen ik erachter kwam van Lars ben ik 
ook meteen rond gaan vragen wie mij hierbij kon helpen, want ik 
wist het niet. Ik ben niet bang voor hulp – graag juist! En zo sta ik er 
nog steeds in. Zoals ik het vanuit mijn eigen gevoel voelde, zo ben ik 
het ook gaan aanpakken."

Welke lessen heb je tot nu toe geleerd?
"Ik stuur constant bij, ik ben altijd aan het verbeteren. Laatst be-
dacht ik me bijvoorbeeld dat een foto misschien nog wel duidelijker 
is dan tekst, wanneer het bijvoorbeeld gaat om instructies in de 
keuken. Dat overleg ik dan met die meiden die hier werken: is dit 
inderdaad fijn? Of schiet ik nu door? Dus ik probeer het ook heel 
erg met hen samen te doen. Dat is dan ook ons motto: we doen het 
samen. Iedereen draagt dezelfde kleding, en we doen allemaal de 
keuken en allemaal de bediening. We hebben natuurlijk ook mensen 
zonder autisme hier lopen, en aan meiden zie je het ook vaak veel 
minder. Dat brengt grappige situaties met zich mee, ik zie mensen 
soms echt kijken, van: is dit er één of niet?"

Wat is het grootste misverstand over autisme?
"Mensen met autisme kunnen zóveel. Dat merk ik hier, maar  
eigenlijk altijd. Ze zijn ook echt wel sociaal, maar ze doen het 
gewoon op een andere manier. Maar… ik vind het heel moeilijk om 
hier iets algemeens over te zeggen, want er zijn zoveel verschillende 
soorten vormen van autisme, ik kan ze gewoon niet over één kam 
scheren. Misschien is dat wel het misverstand dat ik recht zou willen 
zetten: want zoveel verschillende mensen als er zijn zónder autisme, 
zoveel verschillende mensen zijn er ook mét autisme. 
De mensen die hier solliciteren zijn vaak enorm gemotiveerd. Ze zijn 
op andere plekken vaak al afgewezen. Mensen vinden het weleens 
lastig om over autisme te praten, maar ik ben er altijd heel open 
over geweest, ook naar mijn eigen zoon. Tsja. Als je één been hebt 
dan ga je toch ook niet zeggen dat je twee benen hebt? Er zijn ook 
sollicitanten geweest die hier graag wilden werken maar dan liever 
niet wilden dat iemand zou weten dat ze autisme hadden. 
Maar dan kan hier gewoon niet, we zijn open en transparant en 
schuiven niets onder stoelen of banken. Ik kan natuurlijk alleen voor 
mezelf spreken, maar ik heb er zelf geen negatieve ervaringen mee, 
en omdat wij er altijd open over zijn is het binnen ons gezin in elk 
geval nooit een issue geweest."

Hoe zou je de bezoekers van PRIKKEL omschrijven?
"Dat is heel divers: we hebben al vaste klanten, die echt vaak 
komen. Sommige mensen komen speciaal omdat hier mensen met 
autisme werken, omdat ze dat interessant vinden of het concept een 
warm hart toedragen. Zo heb ik al mensen uit Rotterdam gehad, 
Dordrecht, België zelfs. Maar er zijn net zo goed mensen die er 
totaal geen idee van hebben en gewoon lekker komen lunchen."

Heb je tips voor andere ondernemers die hun zaak 
autisme-vriendelijk willen maken?
"Wees niet bang om mensen met autisme aan te nemen. Luister 
naar je werknemers, stel ze vragen, heel vaak checken: gaat het 
goed? Een luisterend oor bieden, goed naar de mensen kijken, hoe 
iemand is. Zelf hebben wij bijvoorbeeld de recepten heel duidelijk 
uitgeschreven, korte zinnen, duidelijke stappen die ze kunnen vol-
gen. Daardoor is het product ook altijd dezelfde kwaliteit, dus dat is 
ook een voordeel. De kwaliteit mag er nooit onder lijden."

Wat zijn je ambities voor de toekomst?
"Ik was vroeger een onwijze planner, ik dacht altijd aan wat ik zou 
doen over tien jaar en over twintig jaar, en dat heb ik echt wel 
afgeleerd. Tegenwoordig leef ik met de dag. Ik heb natuurlijk wel 
ambities, maar ik ben niet meer bang om van mijn plannen af te wij-
ken. Dan denk ik: dat zie ik dan wel weer. Het liefst zou ik PRIKKEL 
willen uitbreiden, met meerdere vestigingen, om meer mensen met 
autisme een kans te kunnen bieden. Dat is echt mijn wens." 

Leestip van Jeannette voor mensen die meer willen weten over  
autisme: de boeken van Collette de Bruin, zoals ‘Geef me de 5’ 
en ‘Dit is autisme’. Deze boeken liggen ook in lunchroom PRIKKEL, 
waar iedereen ze in mag kijken.
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OP EEN MOOIE ZONNIGE DAG IN OKTOBER INTERVIEWDE IK PORTRETSCHILDER  

REMCO HAZENBROEK (DOOPNAAM REMIGIUS) IN ZIJN ATELIER AAN DE THORBECKELAAN. 

IN 2022 WERD HIJ 60 EN DAT DEED HEM BESLUITEN OM 60 ZELFPORTRETTEN TE MAKEN 

MET ALS TITEL “HET EGO IN 60 DELEN”. VAN DE BUITENKANT NAAR DE BINNENKANT EN 

DE DIVERSE VALSTRIKKEN VAN HET EGO ALS BEWAKER OM NAAR BINNEN TE GAAN. 

DIT SOORT INTERVIEWS ZIJN VOOR MIJ DE KERS OP DE TAART.

Kunstenaar in ego door Henri Nieuwhuis

Een vrolijke noot deed open en dat was Remco. Zijn vrouw Nanette, 
een paar jaar ouder dan Remco, is praktiserend Zenboeddhist en 
heeft twee kinderen. Dit zou nog leuker worden dan ik had ver-
wacht. Honderden vragen schoten inmiddels door mijn hoofd.

Geboren portretschilder
Remco, geboren en getogen in Den Haag, werkte vanaf 1980 bij  
de PTT en volgde de avond-HEAO. Na zeven verschillende veelal 
commerciële baantjes was het na 28 jaar genoeg geweest. Het  
ontslag bij KPN bood hem de mogelijkheid zijn hart te volgen en 
met de zegen van zijn echtgenote (toch een heel avontuur als je 
partner geen vast inkomen meer heeft) werd hij portretschilder.

Hulpmiddelen en inspiratie
Remco heeft een eindeloze reeks boeken van kunstenaars die hem 
inspireren. Iedere kunstenaar staat tenslotte op de schouders van 
zijn voorgangers en de kunstgeschiedenis is voor Remigius dan ook 
een enorme inspiratiebron. Zijn favoriete kunstschilders zijn Francis 
Bacon en Lucian Freud.

Maar ook biedt de boekenkennis uit het verleden hem de hulp-
middelen om een zo goed mogelijk schilderij te maken. Zo liet hij 
bijvoorbeeld een werk zien uit 1533 waar schilder Hans Holbein 
overduidelijk gebruik maakt van de projectie-methode van een bolle 

spiegel. En voor zijn serie ‘Het EGO in 60 delen’ heeft hij bijvoor-
beeld ook gebruik gemaakt van laptop en AI.

Inspiratie vindt hij ook in de muziek. Zo luistert hij graag naar de 
jazzy progrockband Nemo, waar hij een kleurrijk drieluik van schil-
derde. De band volhardt in het zingen in de Franse taal, wat ze in de 
weg zit bij het behalen van commercieel succes. Deze eigenzinnig-
heid en rebellie is voor Remco belangrijk en dat zie je dan ook terug 
in zijn werk. 

Zijn vrouw heeft hij op twee manieren geportretteerd. De meest 
recente wat zachter, meer zoals de meeste mensen graag geportret-
teerd willen worden. Maar, vind hij, misschien wat braaf en minder 
kunstzinnig. Het andere schilderij is ruwer en slordiger met harde 
lijnen en geschilderd met steviger en grotere penselen. Dit schilderij 
is voor hem meer uit het hart en hoe hij graag zou willen werken. 
Het beeld van deze schilderijen heb ik voor jullie als lezer opgeno-
men in dit interview.

Trots
Remigius vindt dat er een verschil is tussen portretschilderen (het 
moet lijken) en portretkunst. Dat moet ook lijken, maar daarbij 
wil het iets toevoegen, extra betekenis bieden. Die trots ervaart hij 
vooral van drie bijzondere series.
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De 7 Hoofdzonden
Hierin gebruikt hij zijn eigen portret om de zeven Hoofdzonden  
uit te beelden: hoogmoed, afgunst, wraakzucht, luiheid, gierigheid, 
onmatigheid en wellust. Ze krijgen letterlijk een gezicht. De portret-
ten variëren in kleur, uitdrukking en handen om zo de hoofdzonden 
te verbeelden. Tijdschrift Atelier Magazine maakte er een fraai 
artikel van, dat via zijn website (‘Biografie’) is te downloaden.

Het Gewicht van een Instituut
Remco’s werk hangt ook in LOFT aan het Pomonaplein. Hij heeft 
een variant gemaakt van het laatste avondmaal. Een centrale figuur 
met vier groepen van drie mensen. Het bestuur, de afvalligen, de 
symboliek (portret Rihanna en Beyonce) en de volgelingen. Zelf staat 
Remco geportretteerd als onderdeel van de afvalligen als Pastafari 
samen met Richard Dawkins en Stephan Hawking. Ook hiervoor 
is aandacht geweest in de pers: onder andere AD Haagse Courant 
besteedde er aandacht aan.

Het EGO in 60 delen
Met dit werk heeft hij in de galerie van de Haagse Kunstkring op de 
Denneweg gehangen. Alle 60 portretten fraai uitgelicht in drie rijen 
van 20 stuks, 130 bij 680 centimeter. Zoals hij zelf zegt: ‘Een vrolijk 
makende kakofonie van de chagrijnige kop van een oude witte man’.

Vier portretten uit deze serie wil ik graag met jullie delen. Hij heeft 
zichzelf geportretteerd in Mondriaan stijl. Mondriaan zocht pure  
abstractie, terwijl een portret juist moet lijken. Die tegenstelling 

vond hij inspirerend. Daarnaast heeft hij de klimaatstrepen van  
Ed Hawks gebruikt (zoals ook Greta Thunberg voor haar boek  
gebruikt). Zijn portret gaat van blauw (= koud) naar rood als  
verbeeldingen van de opwarming van de aarde. 

De zon achter zijn nukkige gezicht noemde hij ‘het zonnetje in huis’, 
waar beeld en titel elkaar weer fijn tegenspreken. Als laatste heeft 
hij zichzelf geportretteerd met een balkje voor zijn ogen; een gevan-
genisboef die de 60 jaren afturft.

Uitkijken!
Tenslotte wil ik jullie nog meenemen in het samengestelde portret 
‘Uitkijken!’. Hierbij heeft hij eindeloos veel foto’s van zichzelf ge-
maakt met een bril, gekke bekken en verschillende invalshoeken.  
Hij is de foto’s vervolgens gaan uitwerken in een portret. Het beeld 
heb ik weer bijgevoegd.

Het was een ware rollercoaster om deze kunstenaar, alhoewel hij 
zichzelf bescheiden ‘portretschilder’ noemt, te mogen interviewen. 
Het was voor mij zo nu en dan best lastig regie te voeren door al zijn 
enthousiasme. Deze kunstenaar en zijn energie te kunnen vangen 
in tekst is ook nu een ingewikkelde kwestie. Ik kan dan ook niet 
anders zeggen dan dat ik de Vruchtenbuurter hoop te inspireren 
deze man te ontmoeten tijdens één van zijn lessen en daarnaast 
vooral jezelf eens te laten portretteren. Kijk vooral ook eens op zijn 
website www.remigius.eu en de verdere uitleg over zijn werk ‘Het 
EGO in 60 delen’.
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Gespecialiseerd in:
Metselwerk • Voegwerk

Impregneren •Vochtwering
 Gevelinspectie • Stoomreiniging

De gevelexpert van 
de Vruchtenbuurt 

en omstreken.

Vochtdoorslag en andere problemen 
aan de gevel lossen wij op!

Voor een  vrijblijvende offerte bel nu: 
06 250 90 673 of mail naar: 

info@vandenbergh-gevelonderhoud.nl



Energie Coöperatie Sterk op Stroom,  
Haagse Energie Topper  
én energiegemeenschap van burgers!

DUURZAAMHEID door Arie Visser (Sterk op Stroom)

Haagse Energie Topper! Peter Vos, bestuurslid Sterk op Stroom (staand,  

derde van links) neemt de prijs in ontvangst van Arjen Kapteijns (rechts),  

wethouder Energietransitie, Mobiliteit, Grondstoffen.

Ontstaan vanuit de stuwende kracht van het levend laboratorium 
Groene Mient zou je er bijna overheen kijken. Bij Sterk op Stroom 
gaan we samen als lokale gemeenschap aan de slag rondom elek-
triciteit met als doel de CO2 terug te dringen in West Den Haag. Een 
eerlijke en groene energievoorziening voor de Vruchtenbuurt, dát is 
waar de coöperatie Sterk op Stroom naar streeft. 

Samenwerking met andere buurtinitiatieven is  
daarbij een voorwaarde! 
En juist daarom won coöperatie Sterk op Stroom - als één van de  
11 wijkinitiatieven - de Energie uit de wijk Challenge. Een wedstrijd 
van de gemeente Den Haag bedoeld om Haagse bewonersgroepen 
met mooie plannen voor energiebesparing, energieopslag of opwek-
ken van schone energie in hun straat of wijk te ondersteunen. 

In de Vruchtenbuurt aan de slag!
De wijk wekt steeds meer eigen duurzame stroom op via een eigen 
óf coöperatief zonnedak. Daarmee wordt de CO2 uitstoot in de wijk 
teruggedrongen. Dat is TOP, maar het kan beter, want:
... slechts 6% van de daken worden gebruikt voor duurzame opwek
...  slecht 30% van de duurzame van de opwek wordt door  

huishoudens zélf gebruikt.
...  70% van de duurzaam opwekte stroom gaat via saldering terug 

het publieke netwerk in.

Hoe gaan we dat doen?
We pakken de gemiste kansen aan! Graag met jullie samen!
• Meer lokale duurzame stroom opwekken in de wijk.
• Duurzaam opgewekte stroom lokaal opslaan.
•  Duurzaam lokaal opgewekte stroom "slim gebruiken" (eigen 

consumptie verhogen).

Komend jaar in 2024
Net als vorig jaar onder neemt SoS actie voor meer collectieve  
duurzame opwek (zonnedak) in onze buurt. We gaan kennis delen 
over het slim opslaan van duurzame stroom in e-auto’s en een 
buurtbatterij. Dat doen we graag samen met u!

Sterk op Stroom vindt dat de energietransitie rechtvaardig moet 
verlopen, democratisch én iedereen in de buurt moet daarvan de 
vruchten kunnen plukken. Daarom werken we nauw samen met de 
buren en andere buurtinitiatieven. Met Coöperatie Vruchtenbuurt 
Deelt, het Wijkberaad Vruchtenbuurt en Warm in de Wijk. Een 
voorwaarde voor een breed draagvlak! We werken aan de ontwik-
keling van een slim laadplein in de Vruchtenbuurt, met coöperatie 
Vruchtenbuurt Deelt en de Gemeente Den Haag. Zo kunnen we 
energie gaan opslaan en delen bijvoorbeeld voor het elektrisch 
laden van e-deelauto’s. Daarnaast werken wij samen met de Haagse 
Hoge School. Het kan dus zijn dat u studenten die theorie aan de 
praktijk koppelen tegenkomt omdat die bij Sterk op Stroom stage 
een practicum hebben. Als u dat wil kan u ook een actieve rol in de 
coöperatie hebben, neem dan even contact met ons op of kom naar 
een van de ENERGY-meetup’s komend jaar!

Wilt u meer weten, kijk op onze website www.sterkopstroom.nl of 
stuur een mail aan info@sterkopstroom.nl. U bent al lid van Sterk op 
Stoom voor € 7,50 per jaar.

ENERGIE COÖPERATIE STERK OP STROOM KAN ZICH MET RECHT EEN ENERGIEGEMEENSCHAP 

VAN BURGERS NOEMEN. EEN NIEUWE TERM DIE LANGZAMERHAND INGEVOERD WORDT,  

ONDER ANDERE GENOEMD IN DE NIEUWE ENERGIEWET. EEN ENERGIEGEMEENSCHAP  

VAN BURGERS… WAT IS DAT DAN?

 Welke concrete doelen beoogt SoS in 2024?
•  140 ton CO2 besparen met de wijk; dat staat gelijk aan  

25 voetbalvelden tropisch bosoppervlak…
•  10 ENERGY-meetups in de wijk; ontmoeting & informatie  

overdracht tussen buren.
•  3 hernieuwbare energie toepassingen inzetten en mogelijk  

opschalen.
•  100.000 kWh duurzame stroom opwekken; met minimaal  

3 (collectieve) zon-op-dak projecten.
•  Lokaal stroom opslaan in de buurtbatterij van project  

Slimlaadplein Vruchtenbuurt.
•  Studenten betrekken bij praktische en nuttige  

energievraag stukken uit de wijk.
•  4 of 5 E-deelauto’s voorzien lokaal duurzaam opgewekte 

stroom; met de batterij van project Slimlaadplein Vruchtenbuurt.
• 50 buren delen lokale duurzaam opgewekte energie.
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DUURZAAMHEID

IN DE VRUCHTENBUURT ZIJN INMIDDELS 6 ENERGIECOACHES ACTIEF! 

ZOWEL VOOR WONINGBEZITTERS ALS VOOR HUURDERS. 

Onze energiecoaches zijn buren uit de Vruchtenbuurt die een op-
leiding gevolgd hebben om energiecoach te mogen zijn. Zij kunnen 
een deskundig en gratis advies geven om je stookkosten te verlagen. 
In de afgelopen jaren hebben al ongeveer 400 huishoudens een 
advies gekregen van de energiecoaches. Zij zouden graag nog veel 
meer huishoudens helpen om hun stookkosten omlaag te krijgen.

Een van de energiecoaches aan het woord:
‘De meeste mensen zijn al wel bezig met de verduurzaming van hun 
huis en hebben vaak al wat stappen genomen. Ons valt echter vaak 
op dat niet de belangrijkste stappen als eerste gezet worden. We 
zien dat mensen vaak doen wat hun buren ook doen: als de buren 
nieuwe kozijnen nemen, dan nemen zij ook nieuwe kozijnen. Vaak 
weten mensen dan eigenlijk niet dat je veel beter eerst je dak kunt 
isoleren. Warme lucht stijgt namelijk op en zo verlies je veel warmte 
uit het woongedeelte naar de bovenverdiepingen en uit het dak. 
Naast het isoleren van het dak is zeker ook de vloer isoleren een ef-
fectieve en goedkope maatregel vergeleken bij nieuwe kozijnen.

Als je nieuw in een huis komt wonen, dan kan er vaak van alles 
tegelijk. Je moet dan toch al geld lenen en dan kun je het allemaal 
tegelijk aanpakken. Maar de meeste mensen wonen al in hun huis 
en bulken ook niet van het geld om alles in een keer te (laten) doen. 
Dan moet je dus stapsgewijs de verduurzaming van je huis aanpak-
ken. En dan is het belangrijk dat je weet welke maatregel voor welk 
geld je de meeste winst oplevert.’

Informatie over subsidies, leningen, warmtefonds
‘Wij weten ook welke subsidies er zijn. Misschien kom je in aan-
merking voor een lening uit het warmtefonds. Den Haag heeft zelfs 
speciaal een lager tarief. Met dat geld kan je misschien meer berei-
ken dan met alleen de inhoud van je eigen portemonnee. We zien 
dat met uit ons advies blijkt dat er vaak heel wat mogelijk is. Zowel 
simpele als ingrijpende oplossingen, zowel goedkope als duurdere.’
Daarnaast hebben wij een frisse kijk op het gedrag van bewoners: 
hoe hoog staat de verwarming? Kan de keteltemperatuur van de 
CV-ketel wellicht omlaag? Staat de deur van de woonkamer altijd 
open naar de gang? Als dat zo is verlies je een hoop warmte. Han-
gen er gordijnen voor de verwarming? Ook zien we dat veel mensen 
hele simpele maatregelen nog niet genomen hebben zoals radiator-
folie tussen de buitenmuur en de radiator. Dat scheelt gewoon een 
muur die je opwarmt.’ 

Wil jij ook een adviesgesprek met een energiecoach?
•  Vraag het adviesgesprek aan via de website van Warm in de Wijk 

(QR-code).
•  De energiecoach neemt contact met je op om een afspraak  

te maken.
• De energiecoach komt met frisse blik bij jou thuis langs.
•  De energiecoach geeft aan wat de goede prioritering is van  

verschillende maatregelen voor jouw huis. De adviezen kunnen 
(zo nodig) worden ondersteund door warmtebeeld-foto’s  
en CO2 -metingen.

•  De energiecoach kan meedenken welke maatregelen bij  
jouw budget passen en wat eventueel mogelijk is met  
subsidies/leningen.

 

door Oda Kok

Wil jij ook lagere stookkosten?  
Schakel een energiecoach in!
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DUURZAAMHEID

Hergebruik zonnepanelen van  
Cuvo uitvaartcentrum in onze buurt
ZONNEPANELEN WEKKEN DUURZAME ENERGIE OP. MAAR GEBRUIK VAN PV-PANELEN IS NOG 

DUURZAMER ALS WE ZE CIRCULAIR ONTWERPEN, KUNNEN HERGEBRUIKEN  

EN HOOGWAARDIG RECYCLEN. 

door Arie Visser (Sterk op Stroom)

Daar ligt een uitdaging waar energiecoöperatie Sterk op Stroom 
(SoS) een taak voor zichzelf ziet. We realiseren een collectief  
zonnedak met economisch afgeschreven maar nog goed functio-
neren PV-panelen. Dit draagt bij aan meer duurzame opwek in  
de buurt én het tegengaan van verspilling van grondstoffen. 

Begin dit jaar benaderde Cuvo Uitvaartcentrum 
Haagse Duinen SoS met de vraag. “Kan Sterk op 
Stroom 74 gebruikte zonnepanelen een tweede 
leven geven? 
Wegens verbouwingen van het uitvaartcentrum moesten de panelen 
worden verwijderd. De panelen, nog maar 7 jaar oud, vond Cuvo 
het ‘dood zonde’ ze voor sloop af te voeren. Na enig uitzoek én 
rekenwerk kwam SoS tot de conclusie dat het mogelijk moet zijn 
om met de ‘afgeschreven’ PV-installatie een collectief zonnedak te 
realiseren. Een dak waarop de panelen een tweede leven kunnen 
krijgen is (bijna) beschikbaar. De panelen zijn inmiddels door vrijwil-
ligers gedemonteerd en voor een technische keuring vervoerd naar 
ZonNext, het weeshuis voor zonnepanelen. In het voorjaar 2024 
kan het tweede collectieve zonnedak van Sterk op Stroom in bedrijf 
worden genomen, zo is de planning.

Het aanbod van ‘economisch afgeschreven’, maar technisch nog 
goede zonnepanelen zal de komende jaren snel toenemen. Met dit 
pilotproject doet SoS kennis en ervaring op hoe gebruikte panelen 
een nieuwe maatschappelijke bestemming te geven én ‘elektronisch 
afval’ te beperken. Als het project slaagt wil SoS deze werkwijze 
vaker gaan toepassen. 

Meer informatie: stuur een mail aan info@sterkopstroom.nl
 

Demonteren van de zonnepanelen

Klaar voor transport

Vrijwilligers o.a. van HKV Achilles helpen bij het ‘oogsten’ van 2de hands panelen. 
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DANIEL MAAKT HET WAAR

VERGROENEN EN VERDUURZAMEN ZIJN ONDERWERPEN DIE IN STEEDS MEER  

HAAGSE WIJKEN LEVEN. STEEDS MEER HAGENAARS VINDEN ELKAAR HIERIN EN  

NEMEN ZELF HET VOORTOUW, OOK IN DE VRUCHTENBUURT. HET TEAM GROENE  

VRUCHTENBUURT ZET ZICH AL JAREN IN VOOR EEN GROENE EN DUURZAME WIJK.

In het vorige nummer van de Vruchtenpers stelde Daniel van Drunen 
zich voor. Hij is sinds april 2023 de stadsdeeldirecteur van Segbroek. 
In het interview beloofde hij de wijken in te trekken om met  
bewonersorganisaties te spreken. 

Op werkbezoek in de Vruchtenbuurt
Op 29 september was het zover. Van Drunen maakte zijn woorden 
waar en bezocht de Vruchtenbuurt om vertegenwoordigers van 
drie duurzame initiatieven te ontmoeten: de coöperaties Sterk op 
Stroom, Duurzame Vruchtenbuurt en Vruchtenbuurt DEELt. 
De kennismaking was in de gemeenschappelijke ruimte (‘t Ei) van 
Groene Mient. De locatie van Groene Mient was gekozen om te 
laten zien waar een bewonersinitiatief toe in staat is: de bewoners 
van Groene Mient hebben namelijk ZELF hun woonproject aan  
de Mient en het Limoenhof gerealiseerd.

Aanwezig waren Willie Berentsen en Peter Vos van Sterk op 
Stroom (de coöperatie die zich vooral inzet voor meer duurzame 
opwekking van elektriciteit en toewerkt naar een Smart Grid in de 
Vruchtenbuurt); Oda Kok, Eric Boessenkool en Jan Willem Hartman 
van Coöperatie Duurzame Vruchtenbuurt (die zich onder andere 
inzetten voor een duurzaam warmtenet in de wijk); en Harm Jan 
Lamers, voorzitter van de deelauto-coöperatie Vruchtenbuurt DEELt. 
De vertegenwoordigers vertelden Van Drunen hoe zij vanuit hun 
focus (elektriciteit, warmte en mobiliteit) werken aan een duurzame 
Vruchtenbuurt. 

De kennismaking begon met het verhaal over het ontstaan en de 
bouw van Groene Mient. 
Coöperatie Duurzame Vruchtenbuurt vertelde over de laatste  
ontwikkelingen van Warm in de Wijk, de ontwikkeling van het 
lokaal, duurzaam en betaalbaar warmtenet voor de Vruchtenbuurt. 
Sterk op Stroom vertelde over het opwekken, opslaan en met elkaar 
delen van duurzame stroom in de Vruchtenbuurt. Hierbij hoort ook 
de realisatie van het collectief zonnedak op de Aikidoschool op 

de Mient. De DEEL auto coöperatie meldde dat zij inmiddels meer 
dan 60 gebruikers heeft. Samen met Sterk op Stroom willen zij in 
overleg met de gemeente Den Haag een slim laadplein ontwikkelen 
en realiseren. Alle initiatieven vertelden over hun werkrelatie met de 
gemeente en welke vragen/opmerkingen daarover zijn: hoe kunnen 
de gemeente en het stadsdeel helpen het duurzame warmtenet te 
realiseren? Hoe kunnen de gemeente en het stadsdeel helpen om 
een collectief zonnedak aan te leggen op het stadsdeelkantoor?  
Hoe kunnen de gemeente en het stadsdeel het coöperatief  
auto delen stimuleren?

“ Prachtig om te zien hoeveel energie en enthousiasme deze 
bewoners van de Vruchtenbuurt stoppen in hun missie:  
een duurzame Vruchtenbuurt. Ze zijn een voorbeeld voor 
vele andere wijken in Den Haag. Ik gun iedere wijk  
duurzame idealen!” - Daniel van Drunen

De vertegenwoordigers gaven Van Drunen een mooi beeld van  
burgerinitiatieven die zelf hun duurzame woonomgeving creëren. 
De samenwerking tussen de drie initiatieven liep dan ook als een 
rode draad door het gesprek. Met de samenwerking in de wijk 
versterken deze initiatieven elkaar. Bijvoorbeeld door in de toekomst 
met lokaal opgewekte elektriciteit de elektrische DEEL-auto’s te 
laden, of deze elektriciteit te gebruiken voor de (warmte-) 
pompen van het warmtenet dat we in de Vruchtenbuurt willen 
gaan aanleggen. Daarnaast zorgt de samenwerking ook voor meer 
sociale samenhang in de wijk. Veel bewoners van de Vruchtenbuurt 
zijn inmiddels actieve leden bij deze coöperaties. Zo werken de 
bewoners van de Vruchtenbuurt niet alleen aan de doelstellingen 
van de gemeente rond de energietransitie, maar ook aan de sociale 
doelstellingen van de gemeente.

Als stadsdeeldirecteur is Van Drunen verantwoordelijk voor de  
inrichting van de openbare ruimte in de wijk en in deze rol initieert 
hij ook projecten op het gebied van participatie en duurzaamheid. 
Ook hoort erbij dat Van Drunen relevante partners samenbrengt 
voor het maken van een wijkagenda en bijbehorend uitvoeringsplan. 

“ Goed en intensief samenwerken doen ze al in de  
Vruchtenbuurt. Aan mij de taak om namens de  
Vruchtenbuurt ook een verbindende factor te zijn met  
het stadhuis.” - Daniel van Drunen

Overigens: elke eerste maandag van de maand staan Daniel van 
Drunen en teamchef Ronald van den Broek of Erika Kamermans 
klaar voor een gesprek op het Stadsdeelkantoor Segbroek. 

Aanmelden hiervoor kan via segbroek@denhaag.nl.

door Miriam Bujny en Oda Kok

De stadsdeeldirecteur maakt kennis met  
de duurzame initiatieven in de Vruchtenbuurt
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OUD EIK EN DUINEN

VOOR BEWONERS VAN DE VRUCHTENBUURT IS OUD EIK EN DUINEN EEN VERTROUWD  

BEELD. FIETSEND VANUIT HET CENTRUM VIA DE MIENT OF DE OUDE HAAGWEG BEGINT  

DE VRUCHTENBUURT ZODRA JE DE BEGRAAFPLAATS ZIET.

De geschiedenis van de begraafplaats kende ik een beetje. Ik wist 
dat er een geheimzinnige ruïne van een oude kapel staat. Die muur 
dateert uit 1247. Een mooie gedachte dat er toen al mensen op die 
plek bij elkaar kwamen om hun overleden geliefden te herdenken. 

Er staan indrukwekkende oude bomen en bijzondere grafmonumen-
ten. Ik had geen idee dat de graven van zoveel bekende Nederlan-
ders op dit unieke stukje (bijna) vruchtenbuurt lagen. Wie, soms in 
lang vervlogen tijden het predicaat bekende Nederlander kregen kun 
je vinden op website van de begraafplaats https://www.monuta.nl/
vestiging/begraafplaats-oudeikenduinen/

De lijst op de website bevat namen van mensen die voor altijd in ons 
collectief geheugen staan. Neem schrijvers als Louis Couperus en 
Bordewijk. Hun werk wordt nog volop gelezen. 

Of de politici die hun stempel hebben gedrukt op de Nederlandse 
politiek. Abraham Kuijper, minister president van 1901 tot 1905, 
oprichter van de Anti revolutionaire partij (ARP) en de Vrije Univer-
siteit. Willem Drees, ook minister president van 1948-1958, grond-
legger van de AOW en prominent PvdA-er. Zij en andere in hun tijd 
vooraanstaande politici liggen begraven op Oud Eik en Duinen. Dit is 
beslist geen doorsnee kerkhof. 

Ik zie namen van mensen die in hun tijd echte BN-ers waren, maar 
inmiddels in de vergetelheid zijn geraakt. Wie kent bijvoorbeeld Jean 
Louis Paul Pisuisse nog? Ooit een bekende cabaretier en zanger. Hij 
was vertolker van, zoals hij het zelf noemde “levensliederen”. Hij 
schreef onder meer de evergreen “Mensch durf te leven”. Hij werd 
op 26 november 1927 samen met zijn geliefde doodgeschoten. 
Bij zijn begrafenis waren duizenden mensen aanwezig. Sommigen 
leven voort op een andere manier dan zij ooit konden bedenken.

Wat bijvoorbeeld te denken van de overledenen die iedereen nog 
wel kent, niet vanwege hun verdiensten maar omdat hun naam 
verbonden is aan een Haagse straat. 

Waarschijnlijk had Jonkheer De Savorin Lohman (politicus) nooit 
bedacht dat buurtbewoners zijn naam nog steeds gebruiken als ze  
“boodschappen gaan doen bij het Sav”. 

Zo ook Neher, politicus en directeur van de PTT. In zijn tijd vast een 
man van aanzien maar waarschijnlijk vergeten als een bekende 
Haagse kade niet zijn naam droeg. 

Bij elke naam staat een korte biografie met interessante en soms 
grappige details. De biografie van Jonkheer Feith valt mij bijvoor-
beeld op. Feith was journalist en schrijver, onder meer hoofdredac-
teur van De Kampioen. In 1909 versloeg hij de eerste Elfstedentocht, 
al schaatsend achter de winnaar. 

Op stedentrip naar Parijs bezoeken velen het beroemde kerkhof Pére 
Lachaise. Het is echt de moeite waard om ook eens een wandeling 
te maken langs de graven van ons eigen Pére Lachaise, Oud Eik en 
Duinen. Ga op stap met de routebeschrijvingen met toelichting voor 
een wandeling linksom of rechtsom. Je vindt ze op de website.

Volg je de linker wandeling dan zie je bijvoorbeeld het graf van 
baanwielrenner Piet Moeskops uit Loosduinen, tot viermaal toe 
wereldkampioen in de jaren ’20. Daar vlakbij het graf van Prinzessin 
Eleonore zur Lippe-Weissenfeld, nicht van Prins Bernhard

Zijn er ook bekenden uit de Vruchtenbuurt te vinden op Oud Eik en 
Duinen? Jazeker, J.J. Voskuil ( 1936-2008), bekend als de schrijver 
van “Het Bureau”. Hij groeide op in de Ananasstraat. 
In zijn boek “de moeder van Nicolien” schrijft hij over het uitzicht 
vanaf het balkon van het huis van de schoonmoeder. Zij woonde in 
de Amandelstraat.

Het was ondanks de routebeschrijving nog best een uitdaging om 
tussen alle paadjes en wirwar van oude grafstenen de bekende 
namen te ontdekken. Deze, ietwat morbide puzzeltocht, is hoe dan 
ook een aanrader.

door Jeanet van Wijk

Het Pére Lachaise van Den Haag
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Scheiden en een koophuis: wat nu?

Je eigen huis is vaak 
de plek waar je al 
jarenlang je thuis voelt. 
Maar bij een scheiding 
verandert je woonsitua-
tie. In de meeste geval-
len zal één van jullie de 
koopwoning moeten 
verlaten. Dit roept vra-
gen op over hoe je de 
woning moet verdelen. 
Of is het toch mogelijk 
om in het koophuis te 
blijven wonen? Er zijn 
verschillende opties:

•  Verkopen en de opbrengst delen: De opbrengst van de 
woning gebruik je eerst om de hypotheek af te lossen.  
Het bedrag dat overblijft, wordt gelijkmatig verdeeld over 
jullie beiden. Is er sprake van een restschuld, dan zijn jij  
en je partner beiden aansprakelijk. 

•  Eén partner koopt de ander uit: Je betaalt de helft van  
de over- of onderwaarde van het huis aan je partner.  
Ook de schulden worden bij een scheiding verdeeld en 
daar valt ook de hypotheek onder. 

•  Gezamenlijk eigenaar blijven: Soms besluiten ouders om 
het huis te behouden en het te delen voor co-ouderschap, 
waarbij de kinderen afwisselend bij beide ouders wonen. 

Taxeren: de eerste stap naar een eerlijke verdeling
Welke woonoplossing jullie ook kiezen, het is van cruciaal 
belang om eerst te weten wat het gezamenlijke koophuis 
waard is. Een professionele taxateur heeft uitgebreide  
ervaring in het beoordelen van onroerend goed en helpt je 
bij het verkrijgen van een nauwkeurige waardebepaling. 

Verkoopbegeleiding: voor een maximale opbrengst
Als jullie besluiten om de woning te verkopen, kunnen mijn 
collega’s en ik je helpen bij het bepalen van een passende 
verkoopstrategie, het aantrekken van potentiële kopers en 
het onderhandelen over de beste voorwaarden.

Aankoopbegeleiding: een nieuw begin
Als je na de scheiding op zoek bent naar een nieuwe  
woning, is het de taak van de aankoopmakelaar om goed  
te luisteren naar je eisen en wensen ten aanzien van je 
nieuwe situatie. Door ons uitgebreide netwerk weten wij 
als eerste welke nieuwe woningen er op de markt komen. 
Bovendien kun je bouwen op een onpartijdige adviseur bij 
het bepalen van het juiste bod en de biedingsstrategie. 

Extra ondersteuning
Heb je behoefte aan mediation of kun je hulp gebruiken 
om het toekomstige financiële plaatje nauwkeurig in beeld 
te krijgen? Ik breng je graag in contact met één van onze 
samenwerkingspartners. Stap voor stap vinden we een  
passende oplossing voor een zorgeloze overgang naar  
een nieuw thuis.
 
Ferry Rodenburg, Register Makelaar Taxateur

Haags Fruit
Synchroon aan mijn leven 
loopt, op de achtergrond, 
een soundtrack mee. Muziek 
brengt mij naar een bepaald 
moment in de tijd. De gitaar-
intro van Slash in 'Welcome to 
the jungle' brengt me terug 
in de Kuip. Bij 'Als de lichtjes 
doven' ben ik terug in de 
Kloosterkerk. Acht jaar oud en 
ik zing voor een kerk vol ont-
roerd publiek. De ontroering 
snap ik niet. Mijn gedachten 
zijn namelijk bij de hamster 
van Dennis Goud. Dennis had 
me net voor opkomst snotte-

rend vertelt dat zijn hamster dood in de kooi lag. Ik was zo met de 
hamstersituatie bezig en de tranen van Dennis, dat ik niet echt van 
het moment aan het genieten was. Want hoe kon ik nou toch blij 
zijn terwijl een ander verdriet had? Ook in mijn grotemensenleven 
is het de kunst om daar balans in te houden. Mag ik wel genieten 
zonder een schuldgevoel omdat het met een ander of elders op de 
wereld niet goed gaat?

Contrasten met mijn leven en de beelden van oorlogen, zorgen  
regelmatig voor kortsluiting in mijn hoofd. Dat er iedere tien  
minuten een kind wordt vermoord, ik droom er soms van. Daar-
naast leef ik mee met het wel en wee van vriendinnen, voor wie ik 
er wil zijn. Ook het overlijden van bepaalde publieke personen kan 
me het gevoel geven alsof er een tijdperk wordt afgesloten. Zoals 
het gemis van de geruststellende stem van Paul van Vliet, die altijd 
het gevoel gaf dat alles wel goed kwam.

Anouk, grootaandeelhouder in mijn soundtrack, schreef een liefdes-
brief aan de mensen die wat medeleven kunnen gebruiken. Op de 
cover een foto gemaakt door Erwin Olaf. Erwin, die de werelden 
van vervreemding, schoonheid en imperfectie zo mooi verbond in 
beeld. Hij maakte visueel dat verschillende gevoelens en situaties, 
prima naast elkaar kunnen bestaan. Een kerstdiner kan bijvoorbeeld 
nog steeds goed zijn zoals het is, ookal mist er een 'friend' aan 
tafel.

Niet al het medeleven hoeft groots en alles consumerend te zijn. 
Een glimlach naar een voorbijganger op straat kan al een wereld
van verschil maken. Stelt in wezen niets voor zou je denken. Wat 
voor impact heeft dat nou? Uit ervaring weet ik dat het heel be-
moedigend kan voelen als iemand de moeite neemt je te laten  
merken dat hij of zij je ziet. Met name op momenten dat je eigen 
lichtje even gedoofd is. Een glimlach in het voorbijgaan terwijl je  
tegelijkertijd geniet van de knusse winterverlichting in de  
Appelstraat. Een beetje troost in deze jungle, die nu eenmaal niet 
perfect is maar op momenten zo mooi.

"Cause no one told you 
life was gonna be this way"

Geniet nooit met mate, 
Astrid
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Maar die reanimatiehulp kan van dichterbij komen dan je denkt. 
Want iedereen kan leren reanimeren. Ik sprak met drie initiatief-
nemers van ‘Vruchtenbuurt Hartveilig’ over het belang van vol-
doende AED’s én zo veel mogelijk mensen die kunnen reanimeren  
in de buurt.

Levens redden
De combinatie van een op zeer korte afstand - het liefst niet meer 
dan 500 meter - beschikbare AED en voldoende buurtgenoten die 
kunnen reanimeren, kan levensreddend zijn. Die wetenschap is de 
belangrijkste reden dat Cliff Neervoort, Jaap Bakker en Gerrit Bronk 
zijn gestart met ‘Vruchtenbuurt Hartveilig’.
Cliff is ambulancemedewerker en ziet ook beroepsmatig het belang 
van een AED maar bovenal een snelle start van reanimatie. Cliff: 
“De gemiddelde aanrijtijd van een ambulance is in onze buurt acht 
à negen minuten. Maar iedere minuut na de hartstilstand zonder 
reanimatiehulp maakt de overlevingskans zonder hersenschade 
 kleiner. Deze grafiek (zie foto’s) geeft dat goed weer. Zo snel 
mogelijk starten met reanimeren is daarom het allerbelangrijkste bij 
een hartstilstand.” Zijn initiatief voor inzet van het wijkbudget heeft 
geleid tot een openbare AED bij de apotheek in de Vlierboomstraat.

Jaap heeft zelf zeven jaar geleden een hartstilstand gehad. “Mede 
dankzij mijn vrouw is dat gelukkig goed afgelopen. En toen het 
allemaal achter de rug was, hebben we tegen elkaar gezegd: als er 
nog een keer zoiets gebeurt, moeten we in de buurt elkaar kunnen 
helpen.” Hij besloot dat er een AED moest komen in de straat, maar 
dat kost natuurlijk wel wat. Jaap startte met hulp van buurtaed.nl 
een crowdfunding in de Tomatenstraat om de AED te bekostigen. 
Jaap: “Dat werkt heel makkelijk, eigenlijk hoef je zelf alleen maar 
briefjes in de bus te doen bij je buren. Of ze persoonlijk te 

informeren natuurlijk. Binnen twee maanden hadden wij met zestig 
buren onze AED bekostigd en er een mooie plek voor gevonden op 
een van de hoeken van Frambozenstraat en Tomatenstraat.”

Jaap en Cliff vonden elkaar in hun gezamenlijk streven om de hele 
wijk hartveilig te maken, met zowel voldoende AED’s als zo veel 
mogelijk mensen die weten hoe ze moeten reanimeren. Ook Gerrit 
sloot zich aan, die, samen met buurman Herman Telle, een buurt-
AED-crowdfunding organiseerde in de Goudreinetstraat. De AED  
die dat opleverde, hangt inmiddels naast zijn garage.

AED’s in de buurt
Met de plaatsing van de AED bij de apotheek in de Vlierboomstraat 
hangen er inmiddels vijf openbaar toegankelijke AED’s in de wijk. 
Daarnaast hangen er op diverse plekken, zoals de kantine van  
Achilles en de Bosbeskapel, AED’s binnen, maar die zijn niet altijd  
inzetbaar. Vijf lijkt veel, maar voor lang niet alle buurtbewoners 
hangt er een AED op maximaal 500 meter afstand. Gerrit: “We  
zouden er zeker nog een paar bij kunnen plaatsen op strategische 
plekken. We proberen daarom nog meer straten te mobiliseren om 
een crowdfunding te starten. Door slim te combineren kun je  
meerdere straten dekken met een AED, dus kijk ook vooral hoe  
je als straten samen kan werken.” Het drietal heeft daarvoor de  
straatvertegenwoordigers ingeschakeld en een informatie-
bijeenkomst georganiseerd. Zij bleken zeer geïnteresseerd en  
werken graag mee aan de start van dit project.

Iedereen kan het
Maar, zoals gezegd, AED’s alleen zijn niet voldoende. Er moeten 
ook genoeg mensen in de buurt zijn die kunnen reanimeren. Cliff: 
“Er is een zekere angst om een reanimatiecursus te volgen en dan 

EEN PLOTSELINGE HARTSTILSTAND KAN IEDEREEN OVERKOMEN, OF JE NOU OUD OF  

JONG BENT, DUN OF DIK, MAN OF VROUW, SPORTIEF OF NIET. EN EEN HARTSTILSTAND  

OVERLEEF JE NIET ZONDER REANIMATIEHULP. 

door Marieke MorshuisVruchtenbuurt  
HartVeilig
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daardoor de verantwoordelijkheid te voelen dat je het ook echt 
moet gaan doen als het nodig is. Maar denk dan omgekeerd eens 
aan het gevoel dat je, zonder cursus, niets kan doen als iemand in je 
omgeving of een familielid een hartstilstand zou krijgen. Alles wat je 
kan doen als je een reanimatiecursus hebt gedaan is meegenomen. 
Iedereen kan het leren. En nogmaals, elke minuut telt. In een grote 
stad als Den Haag denken mensen ten onrechte dat een ambulance 
altijd snel ter plaatse is. Maar dat kan ook nog wel eens tegenvallen.”

Jaap beaamt dat de reanimatiecursus hem enorm geholpen heeft. 
“Toen we de AED eenmaal hadden, moesten we er ook nog mee 
om kunnen gaan. Daarom zijn we cursussen gaan organiseren in 
de sportzaal van basisschool de Vliermeent. Ik voel me zelf een heel 
stuk veiliger nu ik weet dat er een AED dichtbij is en dat er boven-
dien mensen zijn die weten wat ze moeten doen. En het maakt me 
trots dat ik ook zelf weet hoe ik moet handelen.”

Het drietal is erg blij met de reanimatiecursussen zoals ze nu ge-
geven worden. “We hebben een geweldige cursusdocent, die cursis-
ten echt het gevoel van vertrouwen geeft dat ze kunnen en durven 
reanimeren, dat ze die drempel over durven. Bovendien hebben we 
bij de Vliermeent een mooie ruimte in de buurt, dus je hoeft niet 
ver weg. Ook fijn is dat iedereen tijdens een cursusavond een eigen 
oefenpop en een eigen AED heeft. En het is toch heel bijzonder om 
dit samen met je buurtgenoten te kunnen doen.” 

Hartslag.nu
Mensen die een reanimatiecursus hebben gedaan, melden zich aan 
bij hartslag.nu. Als er een alarmmelding is, stuurt deze website aan 
100 mensen in de directe omgeving een melding. Cliff: “Het is be-
langrijk dat die melding aan zo’n grote groep gestuurd kan worden, 

want dat maakt de kans groter dat er ook daadwerkelijk mensen  
komen helpen. Gemiddeld reageren er tussen de drie en acht  
mensen. Uit onderzoek blijkt dat in de Randstad het aantal vrij-
willigers en de paraatheid afnemen helaas. Reden temeer om in  
de Vruchtenbuurt actief werk te maken van hartveiligheid.”

Vruchtenbuurt Hartveilig
Met ‘Vruchtenbuurt Hartveilig’ heeft het driemanschap (79, 69 en 
40 jaar) een herkenbaar concept gemaakt, mét eigen logo. Ook 
is er een Facebookpagina en informeren ze de buurt regelmatig 
via de Vruchtenmail en HOPLR. Zo hopen ze een groot deel van 
de Vruchten buurtbewoners - oud én jong - aan het reanimeren te 
krijgen. Daarom gaan ze vanaf volgend jaar twee keer per jaar drie 
reanimatiecursussen organiseren. De cursussen zijn ’s avonds en 
kosten 40 euro. De jaarlijkse opfriscursus kost 25 euro. Sommige 
verzekeraars vergoeden een reanimatiecursus via de aanvullende 
verzekering.

In het informatieblad op Facebook lees ik: “Iedereen kan in een paar 
uur leren reanimeren en leren een AED te gebruiken, in afwachting 
van professionele hulp. Een levensreddende vaardigheid!” Ik heb me 
inmiddels aangemeld voor een van de volgende cursussen. Doet u 
ook mee? Stuur dan een mail naar vruchtenbuurthartveilig@outlook.
com.

En heeft u tijd en zin om het project Vruchtenbuurt Hartveilig mede 
aan te jagen, dan zijn de heren daar ook heel blij mee. Stuur een 
bericht naar het genoemde mailadres en Jaap, Cliff en Gerrit nemen 
graag contact met u op.
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door Henri Nieuwhuis

DEZE KEER EEN INTERVIEW MET FAEMKE ZANDSTRA; DEZE BIJZONDERE NAAM ZOU WEL 

EENS FRIESE ROOTS KUNNEN VERRADEN, TOCH IS HAAR AFKOMST BEHOORLIJK HAAGS. 

Faemke combineert  
bewegen en leren

Ze is opgegroeid in de Haagse creatieve buurt het Zeehelden-
kwartier, waar ze veel op straat heeft gespeeld. Na in diverse andere 
wijken gewoond te hebben is ze nu al heel wat jaren gelukkig met 
haar partner, zoon en dochter in de Bloemenbuurt. 

Haar dochter heeft bij mijn zoon in de klas gezeten en zij hadden 
een goede klik. Dit zorgde voor een kleine afdwaling voor mij als  
interviewer, terwijl al zo weinig tijd hadden. Faemke heeft via het 
LOI voor een tweedegraads bevoegdheid Engels gestudeerd. Ze 
heeft bij diverse Haagse onderwijsinstellingen stage gelopen en  
gewerkt o.a. het Pleysier College (speciaal onderwijs) en het Edith 
Stein College. Hier ontdekte ze haar ambitie om alle kinderen te 
willen redden. Dat dit een te grote ambitie is, werd haar al snel 
duidelijk; toch probeerde ze in ieder geval een paar kinderen een 
duwtje in de rug te geven en te helpen. 

Het jongetje en het gordijn
Een indrukwekkende anekdote die ze met me deelde ging over een 
jongetje dat na school net als andere kinderen naar huis ging. Niet 
veel later stond het jongetje weer voor school. Zijn moeder had bij 
de aankomst thuis de gordijnen dicht gedaan en de deur gesloten. 
Het jongetje was later op de dag weer welkom en moest het tot die 
tijd zelf maar uitzoeken. 

Creatief lesgeven
Al is Faemke een mensenmens, toch kan ze ook enorm genieten om 
alleen te zijn. Zoals ze het zelf noemt “ik ben af en toe een echte 
huismus”; ik kan me enorm verliezen in een heerlijk boek op de 
bank of een Sudoku of Filippine puzzel met een kop thee. Faemke is 
zelf dol op lezen, maar ze snapt best dat kinderen daar wat minder 
voor te porren zijn. Door hier creatief mee om te gaan probeert ze 
leerlingen te laten lezen door bijvoorbeeld muziek in te zetten en 
daarbij op de tekst te focussen van hun favoriete nummers.

Een muzikaal hart
Muziek heeft altijd een bijzondere plek ingenomen voor Faemke.  
Zo gaat ze veel naar Haagse festivals, is ze diverse malen naar  
The Analogues geweest (Beatles coverband) en recent naar het 
slotconcert van Genesis. Ze is dol op de muzikale veelzijdigheid van 
deze band en houdt sowieso van vele soorten en genres muziek. 
Faemke is zangeres geweest in diverse (cover)bands o.a. bij  
Het Projectje, waar zij mee op het Fruitfestival heeft gespeeld. Het 
inspelen op elkaar als band en er samen een feestje van maken.  
Zij doet dit nu alleen nog in gelegenheidsformaties. 

Maerlant Lyceum
Op de middelbare school bleek al dat Faemke geen wiskundige is, 
maar dat talen haar meer lagen. In haar leven heeft ze vaak de rol 
van voortrekker genomen. Inmiddels heeft ze een stapje teruggezet 
en probeert vooral haar bedrijfje te managen. Als persoon kun je 
van haar zeggen “what you see is what you get”: ze heeft het hart 
op de tong maar altijd met de meest zuivere bedoeling.

Ze heeft als zzp’er huiswerkbegeleiding, bijles en examentraining  
gegeven. Bijles geeft ze thuis aan de keukentafel, maar door haar 
roots bij HV en CV Quick en het aanbod van een mooie ruimte, 
biedt ze op deze locatie huiswerkbegeleiding aan. Zij vindt het 
belangrijk dat dit gebeurt in de combinatie van sport en leren. Bij 
Quick zijn er voldoende mogelijkheden om leerlingen het leren te 
laten afwisselen met sporten: bewegende kinderen nemen meer  
stof in zich op, volgens haar.

Wil je als ouder weten wat Faemke met deze combinatie van leren 
en bewegen voor jouw kind kan betekenen, kijk dan eens op haar 
website famtastic.co.nl of neem gewoon contact met deze kanjer op.
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Ontdek Zo Outdoor bij Ferguson!

De BSO voor kinderen die graag buiten zijn en 
de natuur als speelplek willen ontdekken!

Muurbloemweg 41, Den Haag
06 15 45 37 77
ferguson@zokinderopvang.nl



DAVE ORMEL ("ZOALS IN 'MELK'") WERKT ALS ADVISEUR VOOR DE GEZONDHEIDSZORG 

EN IS SINDS RUIM TWEE JAAR STRAATVERTEGENWOORDIGER VAN DE TOMATENSTRAAT. 

Als straatvertegenwoordiger denkt hij naast de dagdagelijkse dingen 
graag na over de grote lijnen, zoals het toekomstperspectief van 
de Vruchtenbuurt. En hij mag, net als talloze andere Nederlanders, 
graag op Funda huiskamers binnen turen om de ontwikkelingen van 
ons 'dorpje' te volgen. 

Hoe ben je straatvertegenwoordiger geworden?
"Ik vond het concept van straatvertegenwoordiger altijd al interes-
sant. Toen de vorige straatvertegenwoordiger verhuisde vroeg hij mij 
het stokje over te nemen en dat deed ik graag. Het was me opgeval-
len dat de Vruchtenbuurt-vertegenwoordiging veelal uit oudere 
mensen bestaat, en dat tekent voor mij de volwassenheid van de 
wijk. Dat die oudere generatie het belangrijk vindt om de wijk op 
een bepaald niveau te houden. En dat de jongere generatie die daar 
gebruik van maakt er dan voor kiest om op hun beurt dat weer voor 
de volgende generatie te betekenen, dat doe ik graag."

Wat houdt het straatvertegenwoordigerschap  
voor jou in?
"Alle straatvertegenwoordigers staan er op hun eigen manier in: je 
hebt mensen die wat meer naar het geheel kijken, en mensen die 

meer letten op het perkje voor hun deur. Dat vind ik interessant. De 
rode lijn tussen al die mensen is natuurlijk dat ze zich interesseren in 
de wijk. De punten die voor mij belangrijk zijn, zijn om de kwaliteit 
van die wijk op een bepaald niveau te houden, en te letten op het 
toekomstperspectief van de wijk. De energietransitie, het warmte-
net, wat vindt men nog acceptabel als het gaat om plaatsing van 
zonnepanelen en warmtepompen? Als straatvertegenwoordiger  
kan ik het sentiment in de wijk omtrent deze onderwerpen ophalen. 
Dat koppel in dan terug in het gesprek dat we met elkaar hebben. 
Aan de dagdagelijkse dingen, kleine ergernissen zoals fietsen op de 
stoep, onderhoud van de perkjes, verzakkingen in de straat, volle 
containers, heb ik niet zoveel werk. Mensen weten dat ze zelf online 
meldingen kunnen maken bij de gemeente."

Wat zijn dingen die je zijn bijgebleven als straatvertegenwoordiger?
"Met de jaarwisseling zijn er altijd best veel mensen hier, en het 
wordt dan best een zooitje. Maar een aantal mensen, waaronder 
ikzelf, met de kinderen, maakt de volgende dag de straat weer 
schoon en zorgt dat alles er weer netjes bijstaat. Idem dito met de 
neerdwarrelende bloesem die de kinderen elk jaar aanvegen. Ik zou 
op Nieuwjaarsdag ook kunnen gaan uitslapen, maar ik vind het 
mooi om dan te laten zien dat we het weer netjes achterlaten. En 
die saamhorigheid, ook al spreek je elkaar niet zoveel, dat men er 
toch voor kiest om een nette leefomgeving te hebben en fatsoenlijk 
om te gaan met elkaar, dat blijft mij bij."

Wat maakt de Tomatenstraat bijzonder?
"Het is een relatief rustige straat. Er wonen verschillende generaties, 
van nul tot tachtig-plus. In de gedeeltes met de perkjes hebben 
we Het Stoepje, waar kinderen veilig kunnen spelen. Er hangt een 
zekere eensgezindheid waarbij mensen afval even oprapen, een 
omgevallen fiets weer recht zetten. De straat ligt er altijd netjes bij, 
en als er een probleem is schakelen we de gemeente in. Aan het 
lage verloop in de straat meen ik ook wel af te kunnen leiden dat 
mensen hier met veel plezier wonen. Dat betekent ook dat mensen 
elkaar kennen, elkaar groeten, een praatje maken. Dat biedt rust."

Wat wil je de lezers graag meegeven?
"Het is natuurlijk aan de lezers van de VruchtenPers zelf, maar  
ik zou willen zeggen: denk aan elkaar. Kijk waar je kan helpen,  
probeer met elkaar samen te leven. Jij bent degene die er wat  
moois van kan maken." 

STRAATVERTEGENWOORDIGER TOMATENSTRAAT:

door Isabella SpaansIk zou op Nieuwjaarsdag ook kunnen 
gaan uitslapen, maar ik vind het mooi 
om te laten zien dat we het weer  
netjes achterlaten
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De aanleiding was echter dat wij op de redactie vernomen hadden 
dat Kyra een spelletjes-cruise gaat organiseren. Nou ik heb nog maar 
nauwelijks mijn jas uit, kopje koffie erbij, of Kyra steekt enthousiast 
van wal. Ze is namelijk toevallig die dag daarvoor op "het" cruise-
schip geweest en heeft wel 400 foto’s gemaakt!

Ik vraag of ze mij nou eens even vanaf het begin tot het eind wil 
vertellen wat er staat te gebeuren.

Kyra is, zoals tijdens het gesprek blijkt en herhaaldelijk bevestigd 
wordt, zelf een enthousiaste "cruiser". Ze heeft er zelf inmiddels 
al een stuk of 60 gedaan. Haar eerste cruise maakte zij met haar 
moeder. Het was een Disneycruise, 1 maand na 9/11 vlogen ze naar 
Amerika en gingen daar aan boord van het schip, waarmee ze zelfs 
een speciaal Disney-eiland bezochten. Niet goedkoop  
maar fantastisch.

Als ik vraag wat een cruise nou zo leuk maakt, blijkt het vooral het 
programma aan boord te zijn, en voor Kyra is het niet zo zeer het 
reisdoel. Het eten, de service, de shows, alles wat er te doen is;  
van pub-quiz tot zwembad, van disco tot sauna. 

Nu is Kyra op het unieke idee gekomen om een spelletjes-cruise te 
organiseren. Vanaf 6 februari 2024 gaat het gebeuren: gedurende 
een week worden er allerlei leuke plaatsen aangedaan zoals  
Rotterdam, Hamburg, Le Havre en South Hampton. Zelf denkt Kyra 
dat ze daar niet veel van gaat zien, maar voor wie wil: er is de hele 
dag de tijd om van boord te gaan: varen doen we ’s nachts (zegt ze). 

Maar als je liever de hele dag aan boord blijft om in het bubbelbad 
te zitten mag dat ook. Of gewoon lekker dag in dag uit allemaal 
leuke spelletjes doen!

Op deze cruise beschikt de groep (+/-100 mensen) van Kyra over 
een eigen restaurant met een spellenbieb. Daar kan men allerhande 
spelletjes doen Er worden ook kleine en grote wedstrijden georga-
niseerd. Er is een Nederlandse reisbegeleider en er varen ook Belgen 
mee. Het is een groot sociaal gebeuren. Natuurlijk heb je wel je 
eigen hut (per twee personen), en het eten (zowel buffetten als in 
het restaurant, is inclusief. Afvallen doe je zeker niet tijdens zo’n 
reis, want het eten is overvloedig en heerlijk en kan de hele dag! 
Dus aan het eind van zo’n cruise rol je vanzelf de loopplank weer af. 
Tenzij je iedere dag naar de sportschool gaat aan boord, of rondjes 
over het dek rent). En ben je bang dat je een beetje zeeziek wordt 
(bijna onmogelijk op zo’n grote, stabiele cruiseboot), drink dan 
lekker ginger-ale of ginger-beer. Gember is namelijk DE beproefde 
remedie tegen zeeziek!
Dat het een fantastische leuke, gezellige reis gaat worden is zeker.

Maar nu zeg ik tegen Kyra dat ik nog even terug naar het begin wil.

Hoe lang zit de Koperen Pion eigenlijk al in de Appelstraat? 
Kyra weet het zelf niet precies: een jaar of 14-15 denkt ze zelf. 
Ooit is ze begonnen met spelletjes verkopen op de zolder van het 
bedrijf waar haar vriend werkte, in de Kerketuinen. Het was gewoon 
een hobby, want ze werkte als artsenbezoeker. Eerst kreeg ze haar 
eerste zaak op de Laan van Meerdervoort tegenover Insulinde (de 

door Christine Albertz

Spellen & puzzels 
OP EEN VAN DE STORMACHTIGSTE DAGEN VAN NOVEMBER, KOM IK OP BEZOEK  

BIJ EEN ENTHOUSIASTE KYRA IN EEN OERGEZELLIGE WINKEL VOL SPELLETJES,  

PUZZELS, KAARTEN, HAAKWERKEN EN CADEAUTJES. 

DE KOPEREN PION
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postzegel handel), vlak bij de Hubo. Toen de bloemenzaak op de 
Appelstraat vertrok (eerst naar Duindorp en toen naar het Thomson-
plein) nam Kyra met haar spellen-business haar intrek in het pand 
waar ze tot op de dag van vandaag zit. Daar gaf ze zichzelf aanvan-
kelijk een proefperiode van twee jaar. Als ze in die twee jaar quitte 
zou draaien en, zou ze met haar winkel doorgaan en haar baan als 
artsen bezoeker definitief opzeggen. Binnen een half jaar zegde ze 
haar baan al op! Tot op de dag van vandaag geen spijt van!

Ze is open van dinsdag tot en met zaterdag (behalve met Kerst, dan 
is het bijna 24/7) en draait voor 75% op vaste klanten, die komen 
van de Fahrenheitstraat tot en met Loosduinen. Hier kwam ze achter 
tijdens de coronatijd. De winkel moest dicht, maar ze had haar 
nul-zes nummer op de winkelruit geplakt en klanten konden haar 
bellen, en zij bezorgde vervolgens de spelletjes aan huis.

Behalve de "gewone" spelletjes heeft zij nog veel meer te bieden  
in de zaak. Zo vertelt Kyra dat er momenteel veel vraag is naar  
seniorenpuzzels: grotere stukken maar wel volwassen afbeeldingen. 
Ook heeft zij cadeautjes voor baby's en kinderen, kleine en grote 
spelletjes en veel legpuzzels. Verder heeft ze veel speciale kaarten 
(om te versturen), onder andere van teckels. En wat veel mensen 
niet weten: zij verkoopt ook haakkatoen en is zelf een fervent haak-
ster, getuige de prachtige gehaakte dieren die in haar winkel han-
gen. Alle klanten die binnenkomen terwijl ik met haar praat, hebben 
een of andere bijzondere vraag. Kyra staat iedereen te woord, tovert 
het gewenste item tevoorschijn, of komt met een andere oplossing 
aandragen. Eigenlijk gaat iedereen weer lachend weg.

Een paar keer per jaar organiseert zij ook nog een pub quiz in  
"Op de Hoek". Maar voor spelletjesmiddagen ontbreekt het haar 
gewoon aan tijd, dat lukt niet meer, temeer omdat zij alles alleen 
doet en geen personeel heeft. Wel geeft zij aan dat er verschillende 
spelletjes verenigingen zijn in Den Haag.

Tenslotte vertelt zij, nog steeds met hetzelfde enthousiasme, over 
haar contacten met stichting De Hoogt in Houtwijk. Er zijn met 
enige regelmaat mensen die 2e hands spelletjes en puzzels naar 
de zaak komen brengen. Als deze in goede staat verkeren brengt 
Kyra dat naar stichting De Hoogt, waar mensen met een beperking 
wonen of komen. Zij zijn dolblij met al die spelletjes. Soms om mee 
te spelen en soms om mee te knutselen.

Kyra besluit ons gesprek met te zeggen dat ze de Vruchtenbuurt 
echt een hele leuke buurt vindt en dat ze heel veel positieve  
reacties krijgt. Ze gaat zich voorbereiden op de drukke en gezellige 
decembermaand. 

En of deze zaak een beetje loopt? Aan de vrolijke en enorme  
hoeveelheid ideeën en energie van deze hardwerkende onder-
neemster zal het zeker niet liggen. Een winkel om nog héél vaak  
te bezoeken!

Zie ook: www.dekoperenpion.nl of De Koperen Pion op Facebook.
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Elke zaterdag is er vrij dansen van 20.00 uur tot 24.00 uur.

Niet denken "ik kan het niet meer dus wat heb ik daar te 
zoeken", maar kom gewoon. Er zijn altijd mensen die u willen 
helpen met dansen en u wegwijs willen maken. Op de Mient is 
ruimte voor iedereen.

Door te bewegen op dansmuziek krijg je een vrij gevoel en dat is 
ook plezier. Dansen geeft contact met mensen door vrolijk met 
elkaar te praten. U heeft vroeger vast wel gedanst, maar door 
allerlei omstandigheden is er al jaren niets meer van gekomen. 

Maar toch kriebelt het, laat u verrassen en stap over die drempel.

KOM EEN AVOND NAAR "DANSCLUB DE MIENT".

Op de vrijdagavond zijn er workshops of andere activiteiten,  
informatie daarover staat op de website www.dansclubdemient.nl.
 
De workshops in oktober van salsa en lijndans zijn goed bezocht 
en hebben de enthousiaste deelnemers veel plezier gegeven.

Tot ziens op de Mient en alvast een hele gezellige avond.

U weet wel dat u bij (huis)notaris Germaine terecht kunt voor 
diverse vragen op notarieel gebied. Ook weet u dat u (huis)advocaat 
Eric-Jan kunt benaderen voor een juridisch probleem. Maar weet u 
ook dat Eric-Jan u in veel gevallen kosteloos kan bijstaan als sprake 
is van een verkeersongeval? Dit laatste blijkt wel uit onderstaand 
(recent) praktijkgeval. 

Anja en Tim*, beide woonachtig in de Vruchtenbuurt, reden op een 
herfstachtige vrijdagmiddag in hun auto door de Vlierboomstraat. 
Op enig moment moesten zij remmen voor overstekende kinderen. 
Zij hoorden plotseling piepende banden achter zich, gevolgd door 
een harde klap. Daarna werden zij met hun hoofden naar voren en 
naar achteren geslingerd. Wat bleek, de bestuurder van een achter-
liggende auto had niet gezien dat Anja en Tim bij het zebrapad 
stilstonden. Bleekjes stapten ze uit. Maar gelukkig, afgezien van een 
flinke deuk in de net aangeschafte tweedehands Twingo leek alles 
in orde. 

Thuis aangekomen kreeg Anja plotseling heftige hoofdpijn. Ook zat 
haar nek vast. Toch maar even naar de het ziekenhuis. Daar werd 
een whiplash vastgesteld. “U moet de komende weken volledige 
rust houden”, aldus de arts in het ziekenhuis. “Oh jee, hoe moet 
dat nu verder, dacht Anja? Anja is zzp’er in de zorg en ze kan haar 
inkomen als kostwinner niet missen. 

Eric-Jan werd voor een eerste advies ingeschakeld. En wat blijkt; bij 
een achterop aanrijding is de bestuurder van het achteropkomende 
voertuig meestal aansprakelijk voor de schade. Ook de kosten van 

de advocaat moeten in dat geval worden betaald. Anja kon dus 
zonder kosten haar schade vergoed krijgen. Anja heeft inmiddels 
een eerste voorschot gekregen voor haar weggevallen inkomen. 
Nog een paar maandjes rustig aan en dan kan Anja hopelijk weer 
aan de slag in de zorg.

Dus: bent of wordt u geconfronteerd met een aanrijding? Bel of 
mail met Eric-Jan voor een kosteloos eerste gesprek. Mogelijk kan 
de veroorzaker van de aanrijding aansprakelijk worden gesteld en 
wordt uw schade vergoed. Inschakeling van de advocaat is dus in 
veel gevallen kosteloos voor het slachtoffer.

Ik geef nu het spreekwoordelijk stokje door aan (huis)notaris 
Germaine. Misschien heeft zij ook een sprekend voorbeeld uit haar 
praktijk? Dat leest u de komende editie van de Vruchtenpers.
Intussen, rijd voorzichtig!

Drost Juten Netwerk Notarissen
Germaine Olde Heuvelt-von Bannisseht
T 070 – 342 51 00
E notarisgb@drostjuten.nl

ScheerSanders Advocaten
Eric-Jan Krijgsman
T 070 – 365 99 33
E krijgsman@scheer.nl

* De namen van betrokkenen zijn gefingeerd

Een ongeluk zit in een klein hoekje …

Bent u toe aan  
ontspanning 
en wilt u een gezellig 
avondje uit? 
Dan bent u bij ons aan 
het goede adres.

Foxtrot, salsa, lijndans, gezelligheid en meer....
Heeft u zin in een gezellige avond, kom dan bij ons, DANSCLUB de MIENT, op de Mient 273D te Den Haag.
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Op zondag 29 oktober mocht ik vanuit de Vruchtenpers er op  
uit naar Op de Hoek want deze middag werd er een pubquiz  
georganiseerd.

Aanmelden kon in de winkel van Kyra van Wingerden van de  
Koperen Pion (Spellenzaak aan de Appelstraat 206). Een man/vrouw 
of dertig zaten in een deel van Barbara's lunchroom. Ik was iets aan 
de late kant dus de eerste ronde, van de in totaal acht rondes, was 
al begonnen. De deelnemers waren druk aan het overleggen en de 
sfeer zat er goed in. Kyra praatte de boel aan elkaar en je kon direct 
horen en zien dat dit niet haar eerste keer was. De tweede ronde 

was een plaatjes ronde en de deelnemers moesten het bedrijf achter 
het deels zichtbare logo raden. Ook nu weer was er druk overleg en 
zo nu en dan gingen de handjes in de lucht. 

Ook na deze ronde kwam Kyra met de antwoorden en na ronde vier 
zelfs met een tussenstand. Na weer een vragenronde kwam er een 
muziekronde. Er werden elke keer drie korte fragmenten uit een 
nummer afgespeeld en de deelnemers moesten de overeenkomsten 
raden. Na ronde zes ben ik voldaan naar huis gegaan. Ik was in ieder 
geval aangenaam verrast en zal me gauw eens opgeven samen met 
een groep vrienden. 

Pubquiz door Henri Nieuwhuis
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Onder de vele bijzondere buurtinitiatieven is het Pomonaplein 
buurtinitiatief goud waard. Voor de bewoners die hier met veel  
enthousiasme de boomspiegeltuinen onderhouden  is op 22 sep-
tember 2023 een Gulden Klinker gelegd. En terecht - de bewoners 
zorgen namelijk voor een vrolijke en schone uitstraling op het plein. 

Met de Gulden Klinker zet de gemeente bijzondere 
initiatieven in het zonnetje 
De Gulden Klinker is een initiatief van de gemeente. Dit betekent niet 
alleen waardering van de gemeente, zichtbaar door een bijzondere 
straatsteen, maar bij de steen hoort ook een waardebon van 1000 
euro. Over de stad verdeeld zijn er maar liefst 200 actieve Gulden 
Klinkergroepen die de handen uit de mouwen steken. 
 
Het begin van de tuintjes en het buurtinitiatief
Maar hoe begon het ooit? Toen de initiatiefnemer Peter Zoutewelle 
hier samen met zijn vrouw Aafke in 2018 kwamen wonen was er 
een brede stoep van maar liefst 7.5 meter, met af en toe een boom 
ertussen. “Vroeger waren hier ook perken met rozenstruiken”, 
aldus Peter. Hij heeft gestudeerd in Wageningen en heeft interesse 
in natuur- en waterbeheer, duurzame landbouw en internationale 
samenwerking. Sinds 1987 ondersteunt hij projecten voor duurzame 
ontwikkeling en humanitaire interventies, met name in Afrika. 
Peter zag dat er in de Vruchtenbuurt al allerlei initiatieven waren met 
gevel- en boomspiegeltuinen. Zo kreeg hij het idee dat dat ook iets 
zou kunnen zijn voor het Pomonaplein. Een belangrijke vraag was in 
de eerste plaats: “Zouden de buren enthousiast zijn van meer groen 
en planten op het plein?” Hij ging van deur tot deur, deed briefjes in 
de brievenbussen. En de meesten waren verkocht aan het idee. Naast 
het enthousiasme van de bewoners was het opbouwen van goede 
relaties belangrijk, onder andere met mensen bij de afdeling groen-
beheer bij het stadsdeelkantoor Segbroek. “De gemeente is meestal 
blij met mooie initiatieven van burgers”, is de indruk van Peter. 

Van plannen tot resultaat
Zo ging hij samen met zijn buren aan de slag. Hij kocht planten en 
aarde om proefperken rondom een tweetal bomen te maken. 

Op een gegeven moment diende hij namens de bewoners een plan 
voor een zestal boomspiegeltuinen bij de gemeente in. Dat plan 
werd grotendeels goedgekeurd. In de zomer 2020 was het zo ver: 
tegels en zand gingen eruit en goede grond en planten kwamen 
erin. “Bij het initiatief zijn nu zo’n 6 - 10 bewoners betrokken. 
We zorgen voor de planten, er wordt water gegeven in tijden van 
droogte, en we houden de tuinen bij ”, licht Peter toe. Van de 
waarde bon willen de bewoners in goed overleg waarschijnlijk  
duurzame bewatering realiseren, eventueel met een pomp. 

“Wij kunnen onze creativiteit in de tuinen gebruiken - en zo de wijk 
leefbaarder en mooier voor iedereen maken.” 

Van het een komt het ander
Naast de mooie uitstraling dragen deze planten ook bij om de 
‘groene corridor’ in de stad te vergroten. “Van het een komt het 
ander”. In de corona-tijd kwamen de bloembollen rond het water 
bij het Pomonaplein op initiatief van de gemeente, en meer planten 
en het onderhoud van de stokrozen. Peter waardeert het contact en 
overleg met de mensen van groenbeheer van de gemeente. Zo is er 
ook overleg over later en minder maaien om meer biodiversiteit te 
stimuleren. Hij probeert in oplossingen te denken: “Met bamboe-
stokjes proberen we ook de nog jonge planten in de tuinen te be-
schermen tegen nieuwsgierige honden, kraaien en katten.” Wat valt 
er nog te doen? “Ik zie veel plekken en mogelijkheden voor meer 
groen in de omgeving!”, zegt Peter. “Het zou mooi zijn als dit soort 
initiatieven zich verder verspreidt. Ook zou ik het leuk vinden als een 
ecoloog eens zou kijken hoe het nu staat met de bio diversiteit in  
de wijk. Wat zien we qua soorten, wat zouden we nog meer  
kunnen doen?” 

Bij vragen over het groen in de wijk: 
groenbeheersegbroek@denhaag.nl

Verdient jouw initiatief een Gulden Klinker? 
www.denhaag.nl/nl/natuur-en-milieu/gulden-klinker

door Miriam BujnyEen Gulden Klinker  
voor een mooie en  
groene leefomgeving 

Voorjaar 2019 Boomspiegeltuinen in 2022
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Kleur deze plaat in je mooiste kleuren
Inleveren in De Abri (mag in de brievenbus) voor 7 januari.  De mooiste  
inzending wint een prijs en komt in de volgende VruchtenPers.

36 – De VruchtenPers



door: Isabella Spaans
foto’s: Isabella Spaans,  

Anneke Ruys, en Rutger van der 
Linden via www.facebook.com/

lampionnenoptocht.
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12E EDITIE LAMPIONNENOPTOCHT  
VRUCHTENBUURT

Sint-Maarten, Sint-Maarten,  
de koeien hebben staarten …
Op vrijdag 10 november was het zover: de ondernemers van  
Winkelcentrum de Vruchtenbuurt organiseerden alweer de 12e 
editie van de populaire jaarlijkse lampionnenoptocht. 
De kinderen konden hun gratis, kleurige lampion dit jaar ophalen 
bij lunchroom Op de Hoek. Eigenares Barbara van Delden schat op 
basis van de uitgedeelde lampionnen dat er zo’n 400 kinderen mee-
liepen. Tel daar hun ouders en soms ook nog opa’s en oma’s bij op, 
en het is duidelijk dat het weer een sfeervolle boel was. Moesten de 
kinderen aan het begin van de tocht nog wat regen trotseren, aan 

het eind van de avond was het gelukkig droog. Bij maar liefst  
29 onder nemers in de Vlierboomstraat en Appelstraat konden de 
kinderen lekkere snoepjes krijgen in ruil voor een liedje. En zo  
klonk het op vele plekken: “Sint-Maarten, Sint-Maarten, de koeien 
hebben staarten. De meisjes hebben rokjes aan, daar komt  
Sint-Maarten aan.” 
Verder was er voor de kinderen warme chocolademelk en konden 
ouders genieten van een glaasje glühwein, en uiteraard was ook 
mascotte Peer (die grote, vriendelijke appel, ja) van de partij.
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COLOFON EN TELEFOONNUMMERS

Verantwoording: De VruchtenPers wordt uitgegeven onder 
verantwoordelijkheid van Stichting Wijkberaad Vruchtenbuurt 
en wordt mede mogelijk gemaakt door de Gemeente Den 

Haag en onze adverteerders. De redactie is verantwoordelijk 
voor de inhoud, en stemt deze af met het bestuur. Aan de 
inhoud kunnen geen rechten worden ontleend. De redactie 

houdt zich het recht voor kopij te weigeren, te wijzigen of in te 
korten zonder opgave van reden.

 Algemeen alarmnummer hulpdiensten Alleen voor urgente gevallen 112 

 Politie algemeen niet urgent bureau Segbroek Fahrenheitstraat 192 0900 – 88 44 

 Wijkagent: Jan-Willem Pasman via het landelijke politienummer 0900 – 88 44 

 Elektronische aangifte www.politie.nl/aangifte 

 Meldpunt Misdaad Anoniem website: www.meldmisdaadanoniem.nl 0800 – 7000 

 Brandweer  niet urgent  088 – 246 35 00 

 Gemeentelijk Contact Centrum (waaronder GGD) contactcentrum@dsb.denhaag.nl 14070 

 voor schade openbare ruimte, storing/uitval straatverlichting,   

 slechte bestrating, volle ORAC’s, graffiti, groenvoorziening e.d. 

 Meldpunt Graffiti  www.meldpuntgraffiti@denhaag.nl 070 – 353 46 05 

 (voor verwijderen illegaal graffiti en plakwerk,   

 Stadsdeelkantoor Segbroek Fahrenheitstraat 190 070 – 353 57 00 

 Wijkbus Segbroek aanmelden tussen 08.00-10.00 uur 070 – 368 50 70 

 Stadsdeelwethouder Robert van Asten Aanmelden voor spreekuur: Stuur een mailtje naar segbroek@denhaag.nl 

 Gemeentelijke Ombudsman Sint Jacobstraat 125 070 – 752 82 00 

 Spreekuur woensdag 13.00 – 15.00 uur, mail: ombudsman@denhaag.nl   

 afspraak niet nodig 

 Sociaal Raadslieden   070 – 353 75 00 

 Afspraak voor spreekuur via Klantenservice  

 Maatschappelijk werk  070 – 205 22 22 

 Telefonisch op afspraak via Stichting MOOI! VOOR Welzijn 

 Burenhulp burenhulp.wijkz.nl 070 – 336 47 16  

 voor hulpvragers en hulpaanbieders van kleine klussen,   

 boodschappen, vervoer en dergelijke 

 Centrum voor ouderen Wijkcentrum de Regenvalk Weimarstraat 69 070 – 346 95 43 

 Ouderen consulent i-shop ‘t Lindenkwadrant 2e Braamstraat 6 070 – 205 24 80 

 Centrum Jeugd en gezin cjgsegbroek@voorwelzijn.nl 070 – 752 69 00 

  Hanenburglaan 339 

 Veilig Thuis Zuid Holland 0800 – 2000 

 Advies- en Meldpunt Kindermishandeling landelijk nummer 0800 – 2000 

 Dierenbescherming landelijk nummer 088 – 811 30 00 

 Storing Gas of elektra landelijk nummer 0800 – 9009 

 Blokkeren bankpassen en pincode landelijk nummer  0800 – 0313 



 



   


